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UUDISED

Jõhvi ühistute juhid asusid
vallavalitsuse kaitsele
Erik Kalda
erikk@pohjarannik.ee

Kümmekond Jõhvi korteri-
ühistu esimeest tegid voliko-
gule pöördumise, milles palu-
vad lõpetada vallavalitsuse
umbusaldamisedning lasta va-
litsusel tööd teha.

Pöördumises öeldakse, et
praeguseks abivallavanema
kohalt taandunud Aivo Tamm
on oma ala asjatundja, kelle-
ga valla korteriühistutel on ol-
nud pikki aastaid hea ja asja-
lik koostöö.

Allakirjutanud väidavad,
et pidevad umbusaldusaval-
dused pidurdavad valla aren-
gut ja külvab segadust kohali-
ku omavalitsuse töösse.

Samuti soovitavad kirja
autorid rahule jätta vallava-
nem Aleksei Naumkini, keda
on kritiseeritud väidetava te-
gevusetuse pärast. Pöördumi-
ses leitakse, et vallavanem on
pärast valimisi saanud ametis
olla vaidkaheksa kuud, mis on
liiga lühike aeg selleks, et te-
ma tööd hinnata.

Pöördumisele alla kirjuta-
nud Tatjana Prudnikova, kes
on esimees kahes ühistus, üt-
les Põhjarannikule, et sellised
umbusaldused teevad Jõh-
vi valla üleriigiliseks naeru-
aluseks. Ta kordas pöördumi-
ses väidetut, et praegu majan-

dusspetsialisti ametisse tagasi
läinudAivo Tammega on ühis-
tutel olnud hea koostöö, mil-
le käigus on alati leitud prob-
leemidele lahendused. "Jah, ta
on nüüd oma endises ametis,
aga see ei tähenda midagi, iga
kell võidakse ju tänavale saa-
ta," rääkis Prudnikova.

Ka Naumkinile tehtavate et-
teheidetega ta ei nõustu. "Öel-
dakse, et ta midagi ei tee, tuhnib
vaid dokumentides. Aga finants-
dokumentidega tulebki enne all-
kirjastamist põhjalikult tutvuda,
et pärast mitte vastu pead saa-
da," sõnas Prudnikova.

Opositsioon andis Jõhvi val-
lavalitsuse umbusaldusavaldu-
se sisse 17. mail ning voliko-
gu hakkab seda hääletama 14.
juunil.

Eelkõige on umbusaldaja-
te teravik suunatud vallava-
nem Aleksei Naumkinile, kel-
lele heidetakse ette tegevuse-
tust valla arendamisel ja liig-
set bürokraatiat.

Naumkin ise kommentee-
ris eelmisel volikogu istungil
esitatud umbusaldusavaldust
Põhjarannikule nii: "Poliitikas
on kõik võimalik. Kui oposit-
sioon arvab, et poole aastaga
on võimalik siia ehitada kos-
modroomi, siis see on utoopia.
Aga normaalne töö käib ja au-
gustiks on näiteks planeeritud
uue arengukava valmimine."

Narva pidas suurt
kultuuripidu
Ilja Smirnov
smirnov@pohjarannik.ee

Läinud nädalavahetusel pidas
Narva linn oma 673. sünnipäe-
va, mille raames toimus ka
ulatuslik nüüdiskunsti festival,
mida korraldati koostöös Pe-
terburi teatrifestivaliga "Bal-
tiiski dom".

Piduehtes Peetri platsi kõr-
val seisis telk, kus kõik võisid
kirjutada Narvale oma ootu-
sed ja soovid võimaliku kul-
tuuripealinna staatuse puhul
tulevikus ning teha oma ette-
panekud.

Telgis vabatahtlikuna töö-
tanud kümnenda klassi õpila-
ne Maksim Vasin rääkis Põh-
jarannikule, et inimeste huvi
on väga suur − seda võiska ko-
hapeal näha, sest ankeete täi-
deti aktiivselt.

"Inimesed kirjutavad oma
ideedest, räägivad, mis neile
meeldib ja mis mitte. Paljud
on veendunud, et Narva va-
jab seda tiitlit ning linna tuleb
selle saamiseks aidata," rää-
kis Vasin, kelle sõnul käis tel-

gis lisaks narvalastele ja mu-
jalt Eestist tulnud külalistele
ka välismaalasi, eelkõige Ve-
nemaalt, sealhulgas Peterbu-
rist.

Rääkides oma mõtetest seo-
ses kultuuripealinna tiitliga,
meenutas noormees, et Nar-
val on Tartu näol tugev kon-
kurent, kuid tema arvates so-
bib Narva selle tiitli kandjaks
paremini.

"Kultuuripealinn pole mingi
auhind teenete eest, vaid vastu-
pidi, stiimulareneda ja edasi lii-
kuda. Leian, et Narval on hiig-
laslik potentsiaal selliseks aren-
guks, mistõttu peaks just Nar-
va selle tiitli saama. Jah, või-
malik, et Tartus toimubrohkem
festivale ja muid kultuuriüri-
tusi kui siin, kuid alati on neid
võimalikrohkem korraldada ja
kultuuripealinna tiitel on heaks
stiimuliks, miks seda teha," sõ-
nas Vasin.

Narva päevade raames toi-
mus ka kultuurifestival "Sõp-
ruse sild", millest võttis osa ka
rohkelt esinejaid jakultuurite-
gelasi Venemaalt.

Narva päevade keskseks ürituseks oli rongkäik läbi linna, kus
umbes kilomeetri pikkune õpilastest, kultuurikollektiivide liikmetest jalihtsalt soovijatestkoosnevkolonn suundusPeetri
platsile.

ILJA
SMIRNOV

MAAELU: 90 aastat tegutsenud postimaja pani uksed kinni

Iisaku postimajast võiks saada
Alutaguse uus vallamaja

Reedel pani uksed kin-~

ni Iisaku postkontor ning
90 aastat postimaja-
na tegutsenud hoone jäi
tühjaks; Alutaguse val-
lavõim näeks seda tule-
vikus vallamajana, mis
aleviku keskuse ilme-
le palju juurde annaks.

Külli Kriis
kylli@pohjarannik.ee

"Ei, vallavanem ei ole posti-
maja ära ostnud, ei vallale ega
ammugi iseendale," naeris
Alutaguse vallavanem Tauno
Võhmar alevikus levivat jut-
tu kummutades.
Omniva plaane
ei avalikusta

Tõsines siis ja tõdes, et
vald tahaks seda maja os-
ta küll, Omniva kui praegu-
se omanikuga peeti läbirääki-
misi ja vald on oma ostusoovi
selgelt väljendanud. Omnivalt
ei ole tagasisidet veel tulnud,
nõnda et vald on ootel.

"Maja on normaalses sei-
sus: katus peal, seinad kor-
ras, uksed-aknad ees," rääkis
Võhmar. "Ostuhind, millest
juttu oli, on meile vastuvõe-
tav ja see hind pole tegelikult
määrav, oluline on umbes 300
000 - 400 000 euro suurune in-
vesteering, mis meil sellesse
majja teha tuleks."

Toetust selliste tööde jaoks
ei saa, kas vallale üle jõu ei
käiks?

"Üle jõu ei käiks, aga kõik
on valikute küsimus," viitas
Võhmar, et otsuse teeb ikka-
gi vallavolikogu.

Postimajast võiks tulevi-
kus saada vallamaja. Amet-
nikud mahuksidära küll − ega
siis praegused teenuskesku-
sed Illukal ja Mäetagusel ku-
sagile kao ning neile, kes Ii-
sakus töötavad, jaguks ruumi
piisavalt. Kolmandale korru-
sele saaks välja ehitada suu-
re saali, kus volikogu saaks
istungeid pidada ja kuhu ma-
huksid ära ka kõik need, kes
istungeid kuulata soovivad.

"Katus on hea kaldega,
puud ei varja, sinna saaks
panna päikesepaneelid, et ku-
lusid kokku hoida," on Võhmar
juba kaugemale mõelnud.

"Postkontori maja on plaa-

nis küll maha müüa, kuid täna
pole see plaan veel piisavalt
kaugel, et müügitehingu täp-
sematesse detailidesse lasku-
da," ütles Omniva meediasu-
hete juht Mattias Kaiv.

Iisaku postkontor korral-
dati tema sõnul ümber posti-
punktiks vähesekülastatavu-
se tõttu.

"Täna avatud postipunkt
asub endisest postkontorist
umbes saja meetri kaugusel
kohalikus kaupluses; kõik põ-
hilised teenused, mida post-
kontor pakkus, on ka seal
kättesaadavad. Peale selle on
postipunkt avatud ka püha-
päeviti," rääkis ta.

Alevikule ilus nägu
Äsja otsis Alutaguse valla-

valitsus koostööpartnerit Ii-
saku aleviku kujunduspro-
jekti koostamiseks. Projekti
eesmärk on luua Iisaku alevi-
kust ruumilise lahendusekau-
du nüüdisaegne ja ühtse ku-
junduskeelega terviklik kesk-
kond, siduda aleviku peatänav
ning selle äärde jäävad avali-
kud alad ja olulisemad objek-
tidühtseks tervikuks.

"Hinnapäringule tuli kaks
pakkumist, valisime ASi Kob-
ras, kellega oleme Mäetaguse
kandis ka varem koostööd tei-
nud," ütles Tauno Võhmar.

Aleviku ilmele annaks pal-
ju juurde, kui postimaja tule-
vikus kasutuses oleks ja tüh-
jana seisma ei jääks.

"See ei tohi muutuda tondi-
lossiks nagu kõrval olev en-
dine politseimaja, mis nüüd
erakätes on ja kus midagi ei
toimu," peab ka Iisaku muu-
seumipedagoog Anne Nurga-
maa oluliseks, et veel üks tü-
hi maja Iisaku keskust ineta-
ma ei jääks.

Postimaja (kivide)
põnev ajalugu

"Praeguses Kasevälja par-
gis oli kunagi Iisaku mõis, mis
ööl vastu 30. jaanuari aastal
1920 põlema läks. Sel ajal oli
mõisas valgekaartlaste hospi-
tal, voodeid kõigile ei jätku-
nud, haiged magasid õlgedel
ja arvatakse, et õlgedel suit-
setamisest tuli alguse saigi,"
rääkis Anne Nurgamaa.

Osa haigeid põles sisse, osa
neist, kes hoonest välja jõud-
sid, külmusid krõbekülmal ööl
surnuks. Põlenguohvrid on
maetud Iisaku kalmistu ser-
va, vallist väljapoole.

"Iisakus oli sel ajal juba
loodud hoiu-laenuühistu, ühis-
tupank asus rahvamaja ühes
toas. Ühistu raamatupidajal
Aleksander Nipsustil tuli mõ-
te, et võiks päris oma panga-

maja ehitada ja kasutada sel-
leks põlenud mõisahoone kive.
Nii tehtigi. 1927. aastal oli ma-
ja valmis, pank võttis endaka-
sutusse teise korruse, esime-
sele kolis sidejaoskond. Nii et
see maja on algusest peale −
nüüdseks juba 90 aastat − pos-
timaja olnud."

Nurgamaa märkis, et algul
pidi see maja suurem tulema− vinkliga, L-tähe kujuline. Nii
paljuks aga raha ei jätkunud,
ehitati esimene pool valmis
ja teine jäeti tulevikus ehita-
da. Ilmselt aga selleks vaja-
dust ei tekkinud ja nii näeb
maja praeguseni pisut poolik
välja.

TAUNO VÕHMAR
Vallale üle jõu ei käiks, aga
kõik on valikute küsimus.

Iisaku postimajas tegutses algusaastatel ka ühistupank ja nõukogude ajal oli seal hoiukassa,
päris tükk aega ka Eesti Telefon. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV

PÄEVA PILT

IDA-VIRU MUDILASED LUSTISID MÄETAGUSEL. Püha-
päeval toimus Mäetagusel Ida-Virumaa lasteaedade laulu- ja
tantsupidu "Me oleme Virumaa lapsed".

Nagu suurtel pidudel kombeks, eelneska sellele peole rong-
käik, mis oli ligemale kilomeeter pikk ja viis peol osalenud ligi-
kaudu paarsada last Mäetaguse mõisa eest peopaika, mis asus
rulluisurajal. 16 lasteaia rühmad kandsid seal ette seitse tant-
su ja neli ühislaulu.

ERIK GAMZEJEV
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ILM JÕHVIS
TEISIPÄEV. Pilves udune

ilm. Puhub tugev loodetuul.
Sooja on 7-9 kraadi.

KOLMAPÄEV. Vahelduva
pilvisusega ilm. Puhub mõõ-
dukas loodetuul. Sooja on 10-
15

EESTI
PROGNOOSITAV
PALGAKASV JÄÄB
VIIE-KUUE PROTSENDI
PIIRESSE
Järgmisteks kuudeks prog-
noositav põhipalkade kasv
jääb viie-kuue protsendi
piiresse, selgus kevadel
palgainfo agentuuri ja töö-
portaali CVKeskus.ee kor-
raldatud tööandjate küsit-
lusest.

Kuigi suurem osa ehk 61
protsenti organisatsioone
oli põhipalkasid korrigeeri-
nud juba eelmise aasta lõ-
pul või selle aasta esime-
ses kvartalis, plaanis ligi
veerand ehk 23 protsenti
uuringus osalenutest põhi-
palkade suurendamist ka
järgmise kuue kuu jooksul
aprillist septembrini.

Tööandjad, kes kavanda-
vad lähikuudel tõsta ette-
võtte kõikide töötajate pal-
gatasemeid, plaanivad kol-
me kuni kuue protsendi
suurust palgatõusu. Sa-
mas mahus plaanivad töö-
andjad tõsta ka klienditee-
nindajate, oskustööliste ja
lihttööliste palka. Tippspet-
sialistide ja spetsialistide
kavandatud põhipalga tõus
tõotab tulla suurem ja jääb
ettevõtjate hinnangul
üheksa kuni kümne prot-
sendi ringi.

"Palgakasvu mõjutavad
regulaarsed põhipalkade
korrigeerimised organisat-
sioonides, mida tehakse
sagedamini aasta alguses.
Otsust muuta või mitte
muuta põhipalkasid mõju-
tavad organisatsioonide
majandustulemused, vaja-
like töötajate saadavus tu-
rul ja ka konkurentide pal-
gatasemed. Põhipalkade
muutuste kõrval mõjutavad
palgakasvu ka lisatasud,
mis sõltuvad organisatsioo-
ni majandustulemustest ja
töömahtudest," kommen-
teeris uuringu tulemusi pal-
gainfo agentuuri juht Kadri
Seeder.

"Hooajaliste tööde aeg on
täies hoos ja kuna aktiivse-
te tööotsijate arv ei suuda
kasvava tööjõunõudluse
tempos püsida, tuleb töö-
andjatel töötajate leidmi-
seks teha paremaid palga-
pakkumisi. Praegu on Eesti
suurimas tööportaalis CV-
Keskus.ee avaldatud 300
hooajalist tööpakkumist,
millestkolmandik on avali-
ku palgapakkumisega.
Suur osa hooajalistest töö-
pakkumistest on koondu-
nud Tallinna ja Tartusse,
kus otsitakse peamiselt
abilisi klienditeenindus-,
toitlustus-, turismi- ja müü-
gisektoritesse, kuid hoo-
ajatöid leidub ka teistes
piirkondades − näiteks pa-
kutakse võimalust veeta
suvi Kihnu saarel ja tööta-
da kokana," kommenteeris
tulemusi CVKeskus.ee Bal-
tikumi kommunikatsiooni-
juht Henry Auväärt. (BNS)

KESKKOND: Omavalitsustes võetakse jäätmekäitlust kaine mõistusega

Üksnes toetuse nimel
jäätmejaamu rajama ei hakata

Muutunud seadus jättis tänavu seitse Ida-Viru-~

maa omavalitsust riigi jäätmehooldustoetusest il-
ma, sest peale Narva pole üheski nõutavat jäätme-
jaama, kus võetakse vastu kõiki jäätmeid.

Külli Kriis
kylli@pohjarannik.ee

Ohtlike jäätmete vastuvõtu-
punkt on olemas Toila vallal
ja Kohtla-Järve linnal (2006.
aastal Järve külla koostöös
ehitatud) ning Lüganuse val-
lal (Erras). Neid mõlemaidon
võimalik jäätmejaamaks
laiendada, nõnda et vastu
saaks võtta (peaaegu) kõiki
nõutavaid jäätmeid: paberit,
kartongi, plasti, metalli, klaa-
si, aia- ja haljastusjäätmeid
ning köögi- ja sööklajäät-
meid, puitu, tekstiili, suur-
jäätmeid, ohtlikke ja prob-
leemjäätmeid.

Kolmapäeval pöördus Toi-
la vallavalitsus Kohtla-Jär-
ve linnavalitsuse poole et-
tepanekuga nimetada Jär-
ve külas asuv ohtlike jäät-
mete kogumispunkt ümber
jäätmejaamaks ning laienda-
da seal kogutavate jäätmelii-
kide sortimenti. Lisakontei-
nereid oleks vaja plasti-, me-
talli-, klaasi- ja tekstiilijäät-
metele, olemasolevaid kon-
teinereid saab kasutada pui-
du, suurjäätmete ja ohtlike
jäätmete kogumiseks. Selle-
ga oleks kaetud jäätmesea-
dusest tulenev nõue jäätme-
jaamas kogutavate jäätme-
te kohta.

"Kui meil selline koht ju-
ba olemas on ja seda saaks

laiendada, siis oleks ju kena,
kui inimesed jäätmeid roh-
kem sorteeriksid," ütles Toi-
la vallavalitsuse keskkon-
naspetsialist Margit Juuse.
"Haljastusjäätmete jaoks tu-
leks mingi muu võimalus lei-
da, näiteks Uikala prügilaga
leping sõlmida."

Kui praegu kannavad Toila
jaKohtla-Järve jäätmepunk-
ti kuludest (kokku 20 000 eu-
rot aastas) kumbki poole, siis
valla ettepaneku kohaselt
võiks tulevase jäätmejaama
kuludest kolmveerand jääda
linna katta.

"Lähtusimekummagi oma-
valitsuse elanike arvust,"
põhjendas Juuse.

Kohtla-Järve pole ettepa-

nekule veel vastanud, linna
keskkonnaspetsialistilt ei õn-
nestunud kommentaari saa-
da.

Ka Lüganuse vallas on
plaanis ohtlike jäätmete vas-
tuvõtupunkti laiendada, seda
enam, etriigi jäätmekavas on
see isegi jäätmejaamana kir-
jas (toetuse maksmisel seda
paraku ei arvestatud).

"Valla uues jäätmekavas
on selleplatsi jäätmejaamaks
laiendamine ette nähtud," üt-
les abivallavanemKrisli Kal-
daru, märkides, et kavas on
rajada ka kompostimisplats.
Tegudeni jõutakse järgmisel
aastal, 130 000 euro suurune
investeering on jagatud mit-
me aasta peale.

Uikala prügila asendab
jäätmejaama

Jõhvi vallavalitsuse kesk-
konnaspetsialist Svetlana
Jürgens pidas aasta algupoo-
lel keskkonnaametiga pikka
kirjavahetust, püüdes tões-
tada, et lähikonnas asuv ava-
lik Uikala prügila võtab vas-
tukõiki jäätmeid ning eraldi
jäätmejaama järele pole tar-
vidust. Toetust ikkagi ei an-
tud.

"Jäätmejaama rajamine ja
haldamine võtab palju raha,
toetus, mida siis saaksime,
kulukski selle käigushoidmi-
sele," ütles Jürgens. "Ohtlike
jäätmetekogumispunktid on
meil olemas, pakendi- ja pa-
beri-papikonteinerid samuti,
puulehed viime sügiseti ära,
kui inimesed soovivad. Mis
puutub tekstiilijäätmete eral-
di kogumisse, siis Eestis po-

le neid võimalik taaskasuta-
da, lihtsalt kogutakse kusa-
gile kokku."

Jürgens märkis, et pigem
on Jõhvis vajadus kompos-
timisplatsi järele, kuhu viia
aia- ja köögijäätmed.

"Jäätmejaama me vähe-
malt praegu rajama ei hak-
ka," ütles ta.

Leping naabritega
Ka Narva-Jõesuu linnavo-

likogu esimees Veikko Luha-
laid on seda meelt, et rohkem
oleks vaja kompostimisplatsi
− arvestades ka mitme linna
territooriumil asuva kalmis-
tuga − kui jäätmejaama.

"Ohtlike jäätmete jaoks on
meil kogumisringid, muude
jäätmete puhul oleks ilmselt
mõistlik sõlmida leping Nar-
va linnaga. Mingit otsust küll
veel ei ole, tegeleme praegu
linna arengukavaga ja kõik
variandid on kaalumisel," üt-
les ta.

Alutaguse vallas pole sa-
muti ühtegi sellist jäät-
mekohta, mida laiendada
saaks.

"Praegu koostame üldpla-
neeringut, seejärel hakkame
tõsiselt jäätmekavaga tege-
lema," rääkis vallavalitsuse
keskkonnaspetsialist Martin
Miller. "Kaalumisel on mitu
varianti; kuna meil on valla
külje all kaks prügilat − Ui-
kala ja Torma −, siis võib-
olla oleks otstarbekam hoo-
pis nendega leping sõlmida.
Kui nii suures vallas jäätme-
jaama jaoks üks koht valida,
jääb see paljudele elanikele
nagunii kaugeks."

MARGIT JUUSE

Kui meil selline koht juba
olemas on ja seda saaks
laiendada, siis oleks ju ke-
na, kui inimesed jäätmeid
rohkem sorteeriksid.

2007. aasta detsembris avati Kohtla-Järve linna ja tollase Kohtla valla ühine ohtlike jäätmete kogumispunkt. Nüüd tahab Toila
vallavalitsus selle jäätmejaamaks laiendada, et seal kõiki jäätmeid ära saaks anda. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV

Iisakusse tuleb uus mänguväljak
Alutaguse vallavalitsus ka-
vandab Iisaku kooli juurde
uut mängu- ja vaba aja veet-
mise ala, mis pakuks tege-
vust eri vanuses inimestele.

Praegu asub kooli ees amor-
tiseerunud, peamiselt väike-
lastele mõeldud atraktsioo-
nidega mänguväljak. Nüüd
on Alutaguse vallavalitsu-
sel plaan rajada selle aseme-

le ühe suure mänguelemendi-
ga kujundatud mängu- ja va-
ba aja veetmise ala, mis vas-
tab eri huvi- ja vanusegruppi-
de vajadustele ning toob piir-
konda uusi sportimise ja vaba
aja veetmise võimalusi.

Hinnapäringus esitatud
kirjelduse järgi asendatakse
olemasolevad amortiseeru-
nud mänguatraktsioonid uue

suurematele lastele ja noor-
tele (miks mitte ka täiskas-
vanutele) mõeldud sportlike
mänguelementide ja ronimi-
satraktsioonide kompleksi-
ga, mis paiknevad ühel suu-
rel elemendil ning mida saab
kasutada nii mängimiseks
kui ka sportimiseks-treenin-
guks. Nõutavad on vähemalt
liumägi, suur kahepoolne ro-

nimisnagadega sein, rippsild,
kaarsild, kaks suurt ronimis-
võrku, rippredel, tuletõrjeto-
ru, metallist redelid, köiega
kaldtee, metallist rippumis-
tee, neli eri kõrgustel rõngast
ja lõuatõmbamistoru.

Hinnapakkumisi oodatak-
se 8. juuniks, mänguväljaku
valmimise tähtajaks on mär-
gitud 31. august. (PR)

LÜHIDALT
UUT LIIVAKARJÄÄRI POLE VAJA

KURTNA. Alutaguse vallavolikogu
ei nõustunud OÜ MetsPuu Grupp
Kurtna uuringuruumi geoloogilise
uuringu loa taotlusega, mille ees-
märk on selgitada välja kaevan-
damisväärse materjali kvaliteet,
maht ja kaevetingimused tase-
mel, mis võimaldaks pärast varu
kinnitamist taotleda sellele kae-
vandamisluba.

Taotletav uuringuruum paikneb
Kurtna külas Kopli erakinnistul
ning ei jää Natura 2000 võrgusti-
ku ega looduskaitsealale. Loa
taotluse järgi levib Kurtna uurin-
guruumis eeldatavasti liiv, mille
kasutusvaldkond oleks tsiviil- ja
teedeehitus, aga ka täitepinnas.
Vallavolikogu leidis, et enne Pan-
njärve liivakarjääri maavaravaru
ammendumist ei ole otstarbekas
samas piirkonnas uut liivakarjääri
avada ning seetõttu puudub het-
keseisuga vajadus geoloogiliseks
uuringuks.

RÕDUPÕLENGU TÕTTU
EVAKUEERITI KORTERMAJA
ELANIKUD
KOHTLA-JÄRVE. 3. juunil kell
22.37 teatati häirekeskusele tu-
lekahjust Kohtla-Järvel Kalevi tä-
naval asuvas üheksakorruselises
elamus, kus kuuenda korruse rõ-
dul põles mööbel. Trepikotta levi-
nud suitsu tõttu evakueeriti hoo-
nest 28 inimest, keegi neist tervi-
sekahjustusi ei saanud.

Kustutustööd lõpetati kell
23.47. Tulekahju tekkepõhjus on
selgitamisel. Korteris puudus
suitsuandur.

MÖÖBLI PÕLETAJALE
KUTSUTI POLITSEI

NARVA. 3. juulil kell 5.52 said
päästjad väljakutse Narva linna
Tõru tänavale, kus inimene põle-
tas plasti ja vana mööblit. Kuna
naabrite sõnul käitus ta niimoodi
mitme päeva jooksul ja ignoreeris
ohtlike ainete põletamise keeldu,
kutsusid päästjad kohale politsei,
kes selgitas põletajale tema teo
lubamatust.

POLITSEI

ÕED LÄKSID KISKUMA

1. juunil tungis 27aastane naine
Narvas Tallinna maanteel asuvas
korteris kallale oma 23aastasele
õele.

MEEST LÖÖDI TÄNAVAL
3. juuni varahommikul lõi 39aas-
tane mees Kohtla-Järvel Uuel tä-
naval 47aastast meest. Politsei
pidas lööja kuriteos kahtlustata-
vana kinni.

KELDRIST VIIDI PAAT
3. juunil teatati, et ajavahemi-
kus 31. maist kuni 3. juunini va-
rastati Kohtla-Järve Ahtme linna-
osas Toome puiesteel asuva kor-
termaja keldrist mootorpaat
Grand, paadimootor Yamaha ja
kalastusvahendid. Kahju on
3220 eurot.

TEINE PAAT RÜÜSTATI
1. juunil varastati Rannapungerjal
paat Flipper, mis leiti samal päe-
val 600 meetrit algsest asuko-
hast eemal.

Paadilt oli varastatud mootor,
paadikate ja ankruköis ning lõhu-
tud mootorikinnitused, juhtmes-
tik, hüdraulika, paadipõhi, kajuti-
uks ning istmekatted. Paat tagas-
tati omanikule. Lõhkumise ja var-
gusega tekitatud kahju on selgi-
tamisel.
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Riigi regionaalpoliitika
mälestussambad
Riiklik postifirma Omniva on nüüd sulgenud
oma postkontori veel ühes keskuses − Iisakus.
Sellel majal on lootust leida endale küll valla-
valitsuse näol uus omanik. Naabruses seisab
aga aastaid tühjana vana politseihoone, mis ku-
nagi erakätesse müüdi.

Selliseid riigile kuuluvaid hooneid on Ida-
Virumaal teisigi, küll endiste haridusasutuste,
küll õigussüsteemi või päästeteenistusega seo-
tud. Oma tulevikku ootavad üle Eesti uuest aas-
tast likvideeritud maavalitsuste majad.

Paljuski on selline kinnisvara osutunud ka-
sutuks, kuigi jah, neid on õnnestunud ka era-
kätesse müüa. Tihti on nad ehitatud või re-
konstrueeritud nii spetsiifilise suunitlusega
tegevuseks, et tänapäeva vajadustele vasta-
vaks on neid keeruline ümber teha. Ja siis po-
le omanikul muud varianti kui oodata ja loota,
et ehk kunagi...

Üks selline näide on Jõhvi kesklinnas asuv
endine kohtumaja, kunagine kultuurimaja, mis
omal ajal riigile tasuta üle anti. Kui riigil se-
da enam vaja polnud, müüs ta selle erakätes-
se. Nüüd, kui kinnistust huvitus Saksa poekett
Lidl, pani omavalitsus maja lammutamisele
käe ette: milj öö väärtuslik maja, las parem la-
guneb ise.

Aina rohkem on tekkimas meil sellist endist
riigi kinnisvara, mis tühjana seisvalt mõjub kui
mälestussammas riiklikule regionaalpoliitika-
le ja mis kõneleb enda eest rohkem kui ükskõik
kui sütitav poliitiku kõne riikliku regionaalpo-
liitika olemasolust. Ja eriti absurdsena mõju-
vad selle kõige kõrval valitsuse jutud hakata
piirkondadesse uusi riigimaju ehitama.

ÜKS KÜSIMUS

Andres Herkel

MIKS TAHATE KÄRPIDA RIIGIKOGU LIIKMETE KULUHÜVITISI?

Vabaerakondesitas eile parlamendile seaduseelnõu, mil-
lega vähendataks kahe kolmandiku võrra riigikogu liik-
mele makstavaidkuluhüvitisi.

Riigikogu liige (Va-
baerakond):

Me esitame riigikogu liikme staatuse
seaduse muutmise seaduse, mille sisu on
see, et riigikogu liikmele hüvitatakse ku-
ludokumentide alusel tööga seotud kulu-
tused kuni 10% ulatuses riigikogu liikme
ametipalgast. Siiani on seda tehtud 30%
ulatuses. Kunagi on seda 10% peale alan-
datud, siis oli Eestis majandussurutis ja tookord suutis
riigikogu koosseis selle n-ö enesekärpe teha. Leidsime, et
selleks, et üldse kõnelda tõsiseltriigi kulude kokkuhoiust,
peaks riigikogu tegema midagi, mis on lihtne, veenev,

puudutab meid endid ja annab head eeskuju.

Provintsidesse usu
kuulutamise minister

Erik Gamzejev

Riigihalduse minister
Janek Mäggi on esi-
mese ametis olnud
kuu jooksul näidanud,

et õigem oleks tema ameti-
koht nimetadaümber provint-
sidesse usu kuulutamise mi-
nistriks.

Minister, kel pole oma mi-
nisteeriumi, haldusala ega
eelarvet, ongi pigem ahjualu-
ne kui leemekulbi liigutaja.
Selles rollis ei jäägi suurt mi-
dagi muud üle kui aina rääki-
da ja rääkida. Unistused suu-
reks ja kui vaja, siis mured
dramaatiliseks. Ning seda os-
kab suhtekorralduskunstni-
kust Janek Mäggi hästi.

Nüüdseks poolteist aas-
tat riigis võimul olnud Kesk-
erakond on paljudel eelneva-
tel aastatel opositsioonis ol-
les süüdistanud võimulolijaid
maaelu hääbumises, olles ise
samal ajal pealinna valitseja-
tena teinud kõik endast sõl-
tuva, et inimesed maakonda-
dest Tallinna tõmmata. Nüüd,
kus Jüri Ratase valitsus sai
riigis võimule, on maakonda-
des põhjendatud ootus, et mi-
da nad nüüd siis teevad, et pi-
durdada elanike arvu vähe-
nemist maakonnakeskustes,
rääkimata väiksematest lin-
nadest ja küladest.

Eelmised riigihalduse mi-
nistrid Mihhail Korb ja Jaak
Aab pakitsesid suurtest plaa-
nidest. Ei saa öelda, et nad po-
leks püüdnud. Kuid nende elu-
iga valitsuse laua taga jäi üü-
rikeseks. Janek Mäggile po-
le samuti antud pikka aega −
ehk kümme kuud, mis järg-
miste riigikogu valimisteni
jäänud.

Mäggi teab, et tal po-
le aega hoogu võt-
ta ega ametisse
sisse elada, tuleb

kohe puusalt tugevaid sõnu-
meid kõmmutada. Nii kuulu-
tas ta pärast esimest visiiti
Hiiumaale, et sealneaktiivne
kogukond nõudku julgelt en-
dale seitsme Tallinnast üle
viia plaanitava riigipalgalise
ametikoha asemel vähemalt
sada. Justkui käiks nenderii-
gipalgaliste ametikohtade
eraldamine nii-öelda rajooni-
dest laekunud sooviavalduste
põhjal. Nende vähestegi koh-
tade liigutamine Tallinnast
välja on kui mäetipust alla
kukkunud suurte kivirahnude
vaevarikas üles tagasi veere-
tamine.

Järgnenud külaskäiku-
del Ida-Virumaale on Janek
Mäggi õhin üha enam pakit-
sema löönud. Esmalt teatas
ta näoraamatus, et Ida-Viru-
maast peaks saama Eesti ma-
jandusmaakond. Siis ladus
ta sinna pilte renoveeritud
Kohtla-Järve kultuurikesku-
sest kommentaaridega, et te-
gu on vapustava majaga, mis
on "niivõrd ägge, et suvepäe-
vad Kohtla-Järvel ja Ida-Vi-
rumaa teistes miljööväärtus-
likeskohtades väärivad tege-
mist. Ida-Viru tõus on lähi-

tulevikus sama innukas, kui
oli Kalamaja lend Tallinnas".
NingKohtla-Järve on riigihal-
duse ministri hinnangul Eesti
kõige "äggedam" linn.

Muidugi on see vah-
va, kui tulebTallin-
nast minister ja
räägib sellist pai-

tavat ja mesimagusat juttu.
Kohtla-Järve juhid lausa sära-
sid sellepeale! Olgugi et nen-
de 20 aastat kestnud juhtimi-
se tulemusel on linnas korte-
rite keskmine väärtus üle 20
korra väiksem kui sellessa-
mas unistuste Kalamajas.
Põhjarannikule antud interv-
juus oli Mäggi kindel, et ter-
vet Ida-Virumaad ootavad ees
väga head ajad, tarvis on ai-
nult trendimuuta. Ent kui läk-
sime küsimustega detailse-
maks, et kuidas seda teha ja
milline peaks seejuures ole-
makeskvõimu roll, ministrilt
enam nii enesekindlaid ja sä-
ravaid vastuseid ei tulnud.

Vaid maagiasse uskujad
võivadarvata, et ühe või teise
piirkonna järeleaitamine sõl-
tub ühest ministrist või ise-
gi erakonnast. Vaja on ikka-
gi erakondadeülest pikaajalist
regionaalpoliitikat, mis ei sõl-
tu mõne lühikest aega ametis
oleva ministri või isegi valit-
suskoalitsiooni plaanist.

Ent isegi siis, kui ka täiu-
selähedane regionaalpoliiti-
ka oleks olemas, tuleb arves-
tada, et tegu pole imerohuga,
mis aitab igas olukorras. Ma-
jandus ja inimesed kontsent-
reeruvad omasoodu ikka suu-
rematesse keskustesse. Kui
lääs on Venemaaga sanktsioo-
nide sõjas, siis on nii Ida-Vi-
rumaa kui ka Kagu-Eesti Eu-
roopa Liidu tupikjaamad, kus
huvi äritegevuse vastu on ma-
dal. Kui suhted soojenevad,
avanevad kiiresti hoopis uued
võimalused, sõltumatasellest,
mida regionaalpoliitilistes

programmides on ette kirju-
tatud. Küsimuste küsimus on,
mil moel saaks Eesti idapiir-
kondi tõusule pöörata ka siis,
kui suhted Venega jäävad aas-
takümneteks jäiseks.

On hea, et minister püüab
sisendada usku provintside
elujõusse, rääkida suureks
ka väikesedpositiivsed asjad.
Sellise tausta loomine on täh-
tis ja vajalik ainuüksi tähele-
panu äratamiseks või müütide
tõrjumiseks. Kas või meelde
tuletamiseks, et Ida-Virumaal
elab 140 000 inimest ehk üle
kümne protsendi Eesti ela-
nikest, kellele kui tarbijate-
le võiks Eesti ettevõtted roh-
kem tähelepanu pöörata.

Kui Janek Mäggi suudab
oma tuttavaid ärimehi innus-
tada Ida-Virumaal midagi et-
te võtma, on seegi juba mär-
kimisväärne asi. Või kui Mäg-
gi ja teisedpoliitikud tõepoo-
lest ise ka usuvad Ida-Viru-
maa eelseisvat suurt tõusu,
siis mis oleks selle veenva-
maks kinnituseks kui näiteks
vaba raha investeerimine ja
kinnisvara soetamine selles-
se piirkonda.

Jutudpiirkondade potent-
siaalist devalveeruvad
kiiresti, kui neile ei järg-
ne positiivseid muutusi

japoliitikute innustavad üles-
kutsed põrkuvad statistika-
ameti esitletava halastamatu
reaalsusega. Siis kaob sellise
vajaliku suhtekorraldusliku
tegevuse tõsiseltvõetavus.

Soovikski, et kui Janek Mä-
ggilt peaks järgmiselkevadel
küsima, kuidas Ida-Virumaa
muutmine Kalamajaks on
edenenud, ei peaks ta piirdu-
maridadega tema endakirju-
tatud luuletusest "Püüadküll":
"Kuis haarata saaks haarama-
tut? Kuis püüda seda, mida ai-
nult näed? Kuis haarata saaks
haaramatut?Kui kinni seotud
jalad, seotudkäed!"

Jutud piirkondade potentsiaalist devalveeruvad kiiresti, kui neile
ei järgne positiivseid muutusi ja poliitikute innustavad üleskut-
sed põrkuvad statistikaameti esitletava halastamatu reaalsuse-
ga.

PÄEVA LAUSE
"See sotsilik loogika - et
tööd rügavate inimeste
raha tuleb anda nendele,
kes armastavad lahedat
äraelamist, aga tööd te-
ha ei mõista - paneb va-
hel isegi kahtlema sel-
les, et kas Euroopa Liidu
liikmeks olemisel on ik-
ka tulevikku."

Ajakirjanik Ivan Makarov
sellest, et Ida-Euroopa riiki-
delt võetakse eurotoetusi
vähemaks ning Lõuna-Eu-
roopale antakse juurde.
(Postimees, 4. juuni).

LEHED EILE
POSTIMEES kirjutab, et

Lennart Meri konverents,
mille läbiv teema oli "Järg-
mised sada aastat", pühen-
dus Eesti riigi tänavusele
suurele juubelile. Seekord
keskenduti aruteludes sel-
lele, kui oluline on, et õpime
minevikukogemustest, ja
kuidas saame kasutada aja-
loo õppetunde nii, et toime
tulla pidevalt muutuva maa-
ilmaga jakujundada parimal
moel oma tulevikku.

Nagu ikka, ei saanudkon-
verentsil üle ega ümber Ve-
nemaast. Põhjust teemat kä-
sitleda annab Kremli kasvav
sõjakus nii sõnades kui ka
tegudes. Oleme näinud, kui-
das naaberriikide vastu pee-
tud sõda, varjatud või otse-
ne, on aja jooksul jõudnud
ka meie liitlaste koduhoovi.
Kas teise riigi sisevalimis-
tesse sekkumine on sõbralik
akt? Vaevalt. Miskipärast ei
kutsu me asju aga enam õi-
gete nimedega.

Venemaalt lähtuv oht on
pannud lääne väärtusruumi
ühtsuse proovile. Seda tõde-
ti ka konverentsil. Kui NA-
TO lõunapoolsete liikmesrii-
kide hinnangul ei peitu oht
mitte idas, vaid omaendapii-
ri taga, siis siinmail nähak-
se asju vastupidi. Meiekait-
seministri Jüri Luige sõnul
on lõhe siiski kadumas. Ees-
kätt Kremli enda energili-
suse tõttu alliansi lõunape-
rimeetril.

EESTI PÄEVALEHT nen-
dib, et möödunud nädalava-
hetuse n-ö tegijad liikluses
olid noored. Meenutame: lau-
päeva hommikul kihutasid
Kehtnas vastu puud ja huk-
kusid 28aastane ja 25aastane
mees, laupäeva pärastlõunal
sõitis Kose vallas vastu puud
19aastase neiu juhitud sõi-
duauto, kus viibinud kahek-
sast naisest kuus said vigas-
tada, öösel vastu laupäeva
rammis 18aastane juhtimis-
õiguseta purjus neiu Tallin-
nas kahteteist autot.

Paljuski on tegemist ealis-
te iseärasustega, mille põh-
juseks osa teadlasipeab pea-
miselt ajukeemiat. Aga on ka
neid, kes arvavad, et suurem
mõju on kultuuriruumil. See-
ga saavad vanemad igal ju-
hul vähendada riski, et nen-
de hilisteismeline või 20nda-
tes järeltulija enda või kelle-
gi teise liiklusõnnetuses ta-
pab-sandistab. Seda saab te-
ha eeskujuga.
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VAIDLUS: Linn leiab, et maaomanik on ise olnud passiivne

Ettevõtja nõuab Kohtla-Järvelt hüvitist
Peaaegu kümme aas-~

tat tagasi Ahtmesse ta-
sulist parklat rajada soo-
vinud ettevõtja nõuab
Kohtla-Järve linnalt de-
tailplaneeringule teh-
tud kulude hüvitamist,
sest linn pole planeerin-
gut lõpule viinud. Linn
omakorda leiab, et et-
tevõtja on jätnud vajali-
kud sammud tegemata.

Erik Kalda
erikk@pohjarannik.ee

Lugu sai alguse juba aastal
2009, kui Ahtme maanteel asu-
vad kolm ühistut taotlesid
Kohtla-Järve linnalt detailpla-
neeringu muutmist nende
naabruses, Ahtme mnt 27a, ku-
hu OÜBaltic Midlinekavatses
rajada minituru ning tasulise
parkla.

Soovib kulude hüvitamist
Kui Kohtla-Järve voliko-

gu kinnitas detailplaneeringu
oma otsusega, pöördusid ela-
nikud halduskohtusse, kes ot-
suse tühistas.

Volikogu kinnitas seejärel
uuesti planeeringu, ent järgne-
sid taas kohtuotsused, mis and-
sid õiguse elanikele ning koh-
tu põhiargument oli, et voliko-
gu pole piisavalt põhjendanud
seda, miks eraomaniku huvid
kaaluvad üles kohtusse pöördu-
jate omad. Elanikud jäidki sel-
les vaidluses peale, kuid siiani
pole olukorrale lahendust.

Juba aasta tagasi pöördus
Baltic Midline'i juhatuse liige
Vasyl Striletskyi Kohtla-Jär-
ve linnavalitsusepoole nõude-
ga hüvitada detailplaneeringu
koostamisega seotud kulud,
mille ettevõtja on kandnud −
kokku 5629 eurot. Linn vastas
keeldumisega ning nüüd on
Striletskyi taas saatnud sama-

sisulise nõude põhjendusega,
et linn ei ole planeerimisme-
netluses ligi 6 aastat sisuliselt
toiminguid teinud ja seega po-
le detailplaneeringu asjus pla-
neerimismenetlust läbi viidud
mõistliku aja jooksul.

Linn leiab, et asi on
ettevõtja taga

Ettevõtja leiab, et linn oleks
pidanud jubaaastaid tagasi te-
gema otsuse detailplaneeringu
kehtestamise, osalise kehtes-
tamise või kehtestamata jät-
misekohta.

"Mina soovin oma kulud ta-
gasi saada, sest linn pole ko-
hustusi täitnud," sõnas Stri-
letskyi. Ettevõtja sõnulpole ta
loobunud plaanist oma maale
parkla rajada, kuigi nüüd on
vaja planeeringus teha mõ-
ningaid muudatusi. "Sinna on

parklat vaja, sest nende maja-
de juures pole korralikku läbi-
pääsu. Minul maa omanikuna
on õigus oma krunt aiaga piira-
ta ja siis pole seal üldse võima-
lik liigelda, sest piir ulatub as-
faltteeni," rääkis Striletskyi.

Kohtla-Järve linnaarhitekt
Rita Burenkova ütles aga lin-
na seisukohta kommenteeri-
des, et hoopis ettevõtja on jät-
nud mõned sammud astuma-
ta, mis võimaldaksid tal eda-
si minna. "Nüüd peaks ta te-
gema mõned sammud oma vi-
sioonimuutmiseks nii, et teine
osapool [korteriühistud − E.K.]
oleks rahul. Ilma selletaei ole
võimalik edasi menetleda," sõ-
nas Burenkova.

Kohtla-Järve linnavalitsus
ei ole ettevõtja korduvale ku-
lude hüvitamise nõudele veel
vastanud.

DETAILPLANEERINGU LUGU
2005. aasta − Kohtla-Järve volikogu algatab Ahtme mnt 27a detailplaneeringu.
2009. aasta − korteriühistud hakkasid taotlema detailplaneeringu muutmist Ahtme mnt 27a asuval
maatükil, millele ettevõtja tahtis rajada tasulise parkla ja minituru.
2010. aasta − elanikud pöördusid linnavolikogu saadikute poole palvega arvestada nende arvamust ning
mitte kinnitada elumajade juures oleva maatüki detailplaneeringut.
2011. aasta märts − Kohtla-Järve linnavolikogu võttis vastu Ahtme mnt 27a detailplaneeringu
kehtestamise otsuse.
2011. aasta mai − korteriühistud pöördusid kohtusse palvega tühistadaKohtla-Järve linnavolikogu
30. märtsi 2011. aasta otsus detailplaneeringu kinnitamise kohta.
2011. aasta september − Tartu halduskohus tühistas Kohtla-Järve linnavolikogu detailplaneeringu
kinnitamise otsuse.
2011. aasta detsember − Kohtla-Järve linnavolikogu võttis vastu uue otsuse Ahtme mnt 27a
detailplaneeringu kinnitamiseks.
2012. aasta − Tartu halduskohus rahuldas kolme korteriühistu kaebuse ja tühistas Kohtla-Järve
linnavolikogu 27. detsembri 2011. aasta otsuse. Linn kaebas otsuse edasi ringkonnakohtusse.
2013. aasta − ringkonnakohus ei rahuldanud linnavõimude apellatsiooni.

Allikas: Põhjarannik

See Ahtme maantee 27a asuv kinnistu piirneb kitsa teega. Krundi omanik Baltic Midline on siia paigaldanud peatumist keelava liiklusmärgi. PEETER LILLEVÄLI
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Säästukaardiga
~~~~~~~~~~~~~~~~

Osta
nädala
tähti

TALLEGG ÕRNSOOLATUD BROILERI
POOLTIIVAD 700 g
3.49

APRIKOOS, kg
2.39

179~~~~~~~169

SAAREMAA HOLLANDI LEIBJUUST
500 g
viilutatud
3.79

219~~~~~~~

EESTI PAGAR PRANTSUSE
KOHUPIIMAKOOK 320 g
2.49

165~~~~~~~
Toodete tavahinnad on Laagri Maksimarketi põhjal 25.05.2018 seisuga. Piltidel on illustreeriv tähendus.
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TRADITSIOON: Sõjaajaloo huvilised peavad üksteisest lugu

Näidislahingus naeratab võiduõnn
kordamööda

Vaivara Sinimägede~

muuseum tähistas lau-
päeval oma kümnendat
sünnipäeva 2. maailma-
sõja näidislahinguga, mis
seekord ei toimunud mit-
te sõjamuuseumi juures,
vaid uue omavalitsuse sü-
dames Narva-Jõesuus.

Sirle Sommer-Kalda
sirle@pohjarannik.ee

Narva-Jõesuu pahaaimamatud
puhkajad võisid sumedat pä-
rastlõunat lõhestavate paukude
peale ehmuda, aga inimesed,
kes tulid näidislahingut vaata-
ma, said seda, mida tahtsid: si-
reene, pauku, tossu ja autentse-
tes mundrites sõjamehi.

Keegi ei solvu
Sõjaajaloo klubi Narva

roll on mängida punaarmee-
lasi. Klubi president Sergei
Niženski selgitas, et lahingu
stsenaarium lepiti kokku sa-
mal päeval. "Teeme seda ko-
hapeal, sest üks asi on vaada-
ta näidislahingu kohta kaardi
pealt, teine asi ise kohal olles.
Näiteks rohu kõrgust ju kaar-
dilt ei näe."

Narva klubi peab vastas-
poolt ehk Front Line Eestit

oma sõbraks. Kuidas on sõpra-
dega võidelda? "Väga mugav,
sest nad ei solvu.Ükskord või-
dame stsenaariumi järgi meie,
teinekord nemad," muheles Ni-
ženski.

Erinevalt Põhjasõja lahin-
gute rekonstruktsioonist Nar-
vas ei mängita sõjamuuseumi
ürituselkunagi läbi konkreet-
set lahingut ja seetõttu on ka
sõjaõnn vahelduv. Seekord lõp-
pes linnalahing võidukalt pu-
naarmeele, teenides publikult
tugeva aplausi.

Saksa mundrites võidelnud
Eesti mehed ei paistnud sellest
sugugi löödud.

"Eks näidislahingu võit sõl-
tub tihti sellest, kummal pool
on rohkem mehi ja parem rel-
vastus. Täna on mehi enam-vä-
hem võrdselt, aga punaarmee-
lastel on raskemaid relvi roh-
kem ja see panebki asja pai-
ka," rääkis FrontLine Eesti ju-
hatuse liige ReimoLeol.

"Punaarmeelased on täna
motiveeritumad," lisas klubi
juhatuse liige Heiki Muda.
Pooli valimata

Front Line Eesti liikmed
jäljendavad Waffen-SS 20. di-
viisi Eesti grenaderipataljoni
Narwa. Sinimäe sõjamuuseu-
mi tellimusel on klubi korral-
danud neli-viis näidislahingut.

"Me oleme teenelised fa-
šistid. Kui sõda ise kestis viis
aastat, siis meie tegeleme selle
teemaga juba 15 aastat. Nii et
kui on vaja fašiste, olemealati
kohal ja rivis," kinnitas Muda.

Omavahelised suhted pu-
naarmeelastega on meeste sõ-
nul sõbralikud.

"Õnneks saadakse järjest
rohkem aru, et sõda oli üle 70
aasta tagasi. See oleks umbes
sama kui hakata solvuma mõ-
ne prantslase peale, et Napo-
leon käis kusagil siin lähedal,"
arvas Leol.

Tema sõnul seob sõjaajaloo
huvi intelligentsemaid inime-
si, kes ei lase end eriti päeva-
poliitikast mõjutada. "Mõlemat
poolt huvitab pigem neutraa-
lselt, kuidas lahingud käisid,
pooli valimata."

Laupäeval oli lahinguväljal
üle 30 sõduri, mis on sääras-
tel üritustel Harju keskmine.

"Suurüritustel on muidugi roh-
kem mehi, näiteks suve keskel
toimuvaleValga militaarfesti-
valile on juba registreerunud
üle kuuesaja inimese, aga see
on rahvusvaheline üritus. Sel
suvel − EV100 aastal − on üri-
tusi nii palju, et hakkab sega-
ma pereelu," tunnistas Leol.

Kuna klubi kajastab lisaks
2. maailmasõja temaatikale
ka Vabadussõda, ollakse to-
pelt nõutud.

"Eks meie põhiklientuur on
kaitseliit ja kaitsevägi ning
meid kutsutakse isamaalistele
üritustele. On tellitudka suve-
päevadele, aga selle peale tuli
konkreetne "ei". Ka pruudiröövi
on küsitud, aga seda me samuti
ei tee,"rääkis Leol. Muda täien-
das, et ohumärgiks on purjus
inimesed ja võimalus, et mõni
võtab toimuvat tõe pähe.

Mõnedestpõhimõtetest pee-
takse kinni ka hoolimata sel-
lest, et suvepäevad ja pulmad
oleksid hea teenistus. Leol tõ-
des, et tegu on kuluka hobiga,
aga eks iga hobi puhul tuleb
peale maksta.

"Riik tellijana kuigipalju
toetab, näiteks laskemoona-
ga, millega paugud tehakse.
Ilma kaitseliidu ja kaitseväe-
ta meie tegevust ei oleks," rää-
kis Leol.

Meestel endil tuleb vorm
selga osta ja sellega pidi ole-
ma sama teema nagu naised ja
riidekapp. "Eks pidevalt on va-
ja midagi välja vahetada ja uut
osta. Kogu aeg on üks asi puu-
du ja midagi pole selga panna,"
naerisLeol.

Narva-Jõesuu kuursaali lähedasel platsil oli lahing hästi vaadeldav. 4 x MATTI KÄMÄRÄ

Pärast lahingut tekkis kuulipilduja taha huviliste järjekord.

Lisaks näidislahingule ilmestas sõjamuuseumi sünnipäevapidu
mootorrataste näitus, mille pani püsti Narva-Jõesuu vanamootorrattaklubi Classic Riders.

REIMO LEOL

Õnneks saadakse järjest
rohkem aru, et sõda oli üle
70 aasta tagasi.

Punaarmeelaste võidutahe jäi selles lahingus peale

Sõjamuuseum kasvab
Sinimägede muuseumi juhataja Ivika Maid-~

re usub, et sõjamuuseumi on vaja ka küm-
ne aasta pärast ja inimeste huvi 2. maa-
ilmasõja temaatika vastu ei rauge.

Sirle Sommer-Kalda
sirle@pohjarannik.ee

Sõjamuuseumi sünnipäe-
vaüritusena sobib näidisla-
hing nagu valatult, ainult et
miks toimus lahingutegevus
seekord kuurortlinnas, mitte
muuseumi juures nagu tava-
liselt?

Kuna on uus omavalitsus
ja me asume nüüd ka Narva-
Jõesuu linnas, mõtlesime, et
teeme seekord linnalahingu.
Eks me teeme oma võimalus-
te kohaselt.

Kõige kallimad on selle
asja juures padrunid ja suit-
sugranaadid. Ja kaugemad
mehed tulevad Lõuna-Ees-
tist.

Siiani on vähemalt pool-
tel sünnipäevadel pauku saa-
nud.

Jah. Ärgem võtkem seda
sõjapropagandana. Inimes-
tel on vahel valearusaam la-
hingust kui sellisest. Võib-ol-
la see pärineb ka nõukogu-
de filmidest, kus kõik Saksa
poole sõdurid kandsid auto-
maati. Siin nad on kõik vint-
püssiga, mis oli tegelikult
põhirelvAnname edasi seda pilti,

Anname edasi seda pilti,
mis tegelikult võis olla. Siin
püütakse autentsed välja nä-
ha ja mitte teha filmi.

Kõik sünnib siin ja prae-
gu.

Jah. Ja inimesed on üle la-
hingu tulemustest. Muuseumi
jaoks on see võimalus elavda-
da ajalugu. Vanasti öeldi ju
muuseumidekohta, et on pilt
ja tekst juures. Kümne aas-
taga on meie kogu muidugi
tohutult täienenud. Kui vaa-
data avamise pilte, siis võr-
reldes sellega, mis praegu on,
polnudki midagi. Euroopa ra-
haga sai muuseum tehtud ja
siis toimus täiesti tühjas ma-
jas Arsise kellade kontsert...

Kõlas kindlasti hästi.
Jah, võlvide all kõlas häs-

ti. Meil oli endal natuke eks-
ponaate ja natuke laenasime
veel kokku ning ütlesime, et
nüüd on meil muuseum. Me
elamegi nii, et teeme koostööd
näiteks Front Line Eesti klubi-
ga. Me ei jaksa ju kalleid as-
ju osta, aga kui on keegi, kelle
kogus on need olemas ja kes
meile laenab, on superkem. Näiteks on meiega al-

Meil on sõpru muidugi roh-
kem. Näiteks on meiega al-
gusest peale koostööd teinud
[Ida-Virumaa sõjaajalooklubi
juht] Igor Sedunov.

Põhjus, miks muuseum
hakkab laienema, peitub just
Igor Sedunovis, kes on nüüd-
seks loobunud unistusest ra-

jada oma sõjatehnikamuu-
seum ja soovib tuua 2000. aas-
tal Kurtna Mätasjärvest väl-
jatõmmatud tankiT-34 rahva
ette Sinimägede muuseumis.
Sellega tekib vajadus uue ehi-
tuse järele. Juttu on olnud sel-
lest, et uus näituseruum raja-
takse maa alla. Et jääks mul-
je, nagu oleks maja taga sõja-
aegne punker. Kui kaugel see
projekt on?

Probleem on selles, et
maad on näitusehoone taga
väga vähe ja kui teha vana-
aegsele hoonele plekkangaar
taha, siis see ei näeks kena
välja. Punkri lahendusega oli
ka muinsuskaitse nõus. See
on kihvt, kuid tõstab kohe
hinda. Aga kui siiamaani ole-
mekõigega hakkama saanud,
siis küllap saame ka sellega.

Saime tänukaitseministee-
riumile siselahenduse välja-
mõtlemiseks raha. Suvel hak-
kame vaikselt seda tegema.

Loodan, et sügiseks on pro-
jekt valmis. Siis tuleb kae-
lamurdev töö − raha leidmi-
ne. Võimalik, et projekt jääb
mõneks ajaks seisma ja ma-
rineeruma ning läheb ajaga
ainult paremaks. Me ei kao-
ta lootust, sest kui ise ei usu,
kes siis usub?

Kui tank on olemas ja saab
korda, siis ta peaks olema
vaatajatele väljas. Ja selles
kohas, kus ta on ringi liiku-
nud. Olen alati öelnud, et Sini-
mägede muuseumiei saa teha
Tallinna kesklinna. Oleme õi-
ges kohas ja räägime ühte lu-
gu, mis on küll sensitiivne ja
milles on palju traagikat, aga
ka huumorit. See on kõik kok-
ku väga suur emotsioon.

Praegu on koostamisel
muuseumi arengukava. Ku-
hu üldine areng liigub?

Kuna meil on uus omava-
litsus, tekib ühendmuuseum
koos Narva-Jõesuu koduloo-

muuseumiga. Igale muuseu-
mile jääb ikka oma nišš, ega
Narva-Jõesuu muuseumisse
ei too keegi relvi, vaid siin ka-
jastatakse ikkakuurordielu ja
kalandust. Pigem tuleks pak-
kuda rohkem kultuurimars-
ruute, et inimestel oleks siin
suvel, mida teha ja näha.

Meil oli kümme aastat taga-
si mõte teha ajaliin: Narva-Jõe-
suus tsaariaeg jaEesti Vabarii-
gi aeg, kuidas inimesedpuhka-
vad, siis tuleb sõda ja seejärel
Sillamäe muuseum ning nõu-
kogude periood. Nii saaks kat-
ta väga pika ajaliini.

Kahjuks jääb Sillamäe
muuseum teise omavalitsus-
se.

Jah, aga muuseumid või-
vad alati teha sihtasutuse.
Oleme arengukava töökoos-
olekutel ka arutanud, et võiks
tööle võtta ühise turismispet-
sialisti asukohaga muuseumi
juures. Siis saaks muuseumid,
hotellid, spaad kõik koos rek-
laami teha ja see oleks koor-
dineeritud.

Mis annab kindluse, et sõ-
jamuuseumi on vaja ka küm-
ne aasta pärast ja huvi ei rau-
ge?

Muuseumidpeavad olema
mitmesugused ja eks me saa-
me aru, et sõjamuuseum on
nišimuuseum.

Teist ei saa kunagi lennu-
sadamat, kus käib aastas üle
saja tuhande külastaja?

Jah, meie külastajate arv
jääb 6000 ja 7000 vahele. Me

ei ole esiteks juba pealinnas.
Ja meil pole ka tohutut riik-
likku finantseerimist. Oleme
tänulikud kohalikule omava-
litsusele ja kui nemad otsus-
tavad, et paneme pillid kokku,
siis nii on. Aga ma usun targa
mõistuse võitu.

Umbes 30 protsenti külas-
tajatest on väljastpoolt Ees-
tit. Eelmised nädalal olid
kaks päeva inimesed Norrast
Trondheimist.Lisaks muuseu-
mile avaldas neile suurt mul-
jet see, kui nad läksid metsa
ja nägid põtra.

Osa muuseumi väärtusest
on ümbritsev loodus.

Jah, me saame kasvada
mitme teemaga. Ja ma ei ole
näinud, et huvi 2. maailmasõ-
ja vastu raugeks. Olen seda
viimase kümne aasta jooksul
näinudainultkasvamas.

Külastajad meil hooaja-
ti vahetuvad. Nagu rändlin-
nud. Ma tean, milline parv
hakkab tulema kevadel − koo-
liõpilased. Jaanipäevast tule-
vad Eesti pered ja augustis on
hästi palju soomlasi.

Välismaalastest ongi meil
suurem jagu soomlased, tänu
sellele, et teeme ekskursioo-
ne ka soome keeles. Nüüdki
tuleb üks Soome grupp, kus
üks soomlane pöördus, meie
reklaamleht näpus, ise reisi-
korraldaja poole ja ütles, et
tahab kindlasti ka sinna muu-
seumisse minna. Selge, et üks
pääsuke ei tee veel tervet su-
ve, aga on tore, kui on inime-
si, kes ütlevad, et "me peame
sinna minema".

Ivika Maidre. MATTI KÄMÄRÄ
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Naudi Ida
kaunist ja seiklusrikast suve

koos ajalehega

PÕHJARANNIK
jagades Ida-Virumaa rõõme ja muresid...

Vormista hiljemalt 30. juuniksPõhjaranniku tellimus vähemalt 2018. aasta lõpuni
(või sõlmi e-arve püsimakse leping) ja osale

500 €
maksva JALGRATTA

loosimisel.
Samuti läheb loosi

KAKSTEIST juunis avatava Kiviõli

kogu pere elamuskeskuse PAEVAPILETIT (väärtusega 25 eurot).
Kampaania tingimused: www.pohjarannik.ee

Põhjarannik toob oma lugejateni kõige värskema ja põhjalikuma info Ida-Virumaa suvesündmustest!
Alates juunist ilmub Põhjarannik tavapärasest mahukamalt kolmel päeval nädalas: teisipäeviti, neljapäeviti ja laupäeviti.

Põhjarannik on Ida-Virumaa kõige mõjukam meediakanal -
Põhjaranniku paber- ja veebiväljaannetelon kokku 98 000 lugejat.

(Allikas Eesti lugejauuring2018 kevad, Faktum)

Põhjaranniku suvise tellimiskampaania auhinnad panevadvälja: SAED JA
RATTAD Kiviõli Seikluskeskus



FESTIVAL

NOORTELT KOGUKONNALE:"Loomefestil"pakkusid noored kogukonnale meelelahutust

"Loomefest" tõi õunapuupargi tegevusi täis
Laupäeval toimus Ki-~

viõli õunapuupargis koo-
li eestvedamisel "Loome-
fest", mille eesmärk oli
tuua õunapuupark pare-
mini Lüganuse valla kaa-
rdile ning kaasata kogu-
konnaliikmeid oma kodu-
kohta paremaks looma.

Gerli Romanovitš
gerli@pohjarannik.ee

Kiviõli 1. keskkool korraldab
igal aastal oma terve kooliaas-
ta kestva projektiõppe lõpuks
ühe suurema ürituse. Kui va-
rem on õunapuupargis peetud
kohvikute päeva ja lastud fan-
taasial lennata unistuste päe-
val, siis sellel korral korralda-
ti loomingulised töötoad.
Mitu asja koos

Kiviõli 1.keskkooli huvijuhi
Helena Kivestu sõnul tegele-
sid nad sellel aastal kogukon-
napõhise projektiõppega, mil-
le kulminatsiooniks oligi "Loo-
mefest". "Loomefesti" ülesanne
oli panna kogukonda koos toi-
metama ning selle eesmärgi
üritus ka täitis: laste ja noorte
kõrval käisid kogukonnapäe-
valt läbi nii emad-isad kui ea-
kad linnaelanikud. Lisaks tä-
histati ettevõtmisega Eesti
Vabariigi sajandat sünnipäe-
va ja noortepäeva. Just noorte
kaasamist peab huvijuht äär-
miselt oluliseks, kuna nende-
le on oluline tunne, et nende
ideed ja tegevust väärtusta-
takse. See annab neile põhju-
se piirkonda ka tulevikus ta-
gasi tulla.

"Meie eesmärk oli panna
noored kogukonnaga koos te-
gutsema. Kui kohvikute päe-
val ostab inimene oma koogi,
sööb selle ära ja läheb edasi,
ilma et diskussioon tekiks, siis
töötubades tehakse asju koos,"
rääkis Kivestu.

Nii näiteks oodati kogu-
konda kaasa mõtlema, milline
võiks olla õunapuupark. Unis-
tada sai nii tapeedirullile joo-
nistades kui ka vallavalitsu-
se telgis oma ideed kirja pan-
nes. Ideid oli mitmesuguseid
alates pinkidest ja purskkae-
vudest ning lõpetades jäätise-
kioskitega.

Ehkki lõplikke kokkuvõtteid
ideedest veel pole, sai joonis-
tus küll selline, et tekitas soo-
vi õunapuupargis aega veeta
ja siin üritusi korraldada.
Annab lähtekoha
tulevikuks

Õunapuupark on linna ilu-
samaid rohealasid ning selle
kui võimaliku vaba aja veetmi-
se koha kaardiletoomineLüga-
nuse vallas on olnud üks koo-
li eesmärke.

Nii on juba otsustatud, et
ka kaks järgmist projektiaas-
tat pühendatakse justpargile.
Järgmine aasta peaks olema
tegutsemisaasta: lõiminguna
saaks pargis õppida bioloogiat,
istutada siia juurde puid. "Aga
ehk sünnibka näiteks üks lille-
peenra kavand, mille me võik-
sime järgmisel kevadel ühis-
ürituse raames valmis teha,"
tõiKivestu näiteks.

Praeguse plaani kohaselt
võiks pargiga seotud olla vähe-
malt üks tund kuus. "Kui järg-
mine õppeaasta võiks olla te-
gemise aasta, siis ülejärgmine

võiks olla tulemuse nautimise
aasta ja pargis võiks midagi
toredat toimuda," rääkis ta.

Ka sellel aastal polnud to-
redatest tegevustest puudust.
Näiteks sai filmitelgis panna
proovile oma teadmised Ees-
ti filmide tundmisel ning võt-
ta ennast üles rohelise ekraani
taustal, mis lubab pärast pan-
na filmitud inimesele ükskõik
millise tausta.

Teatri töötoas võis igaüks

endale kostüümi selga panna
ja ennast näitlejana tunda. Sa-
muti võis igaüks kududa oma
triibu kangastelgedel. Maid-
la kooli telgis sai näpud mul-
laseks juba sellel aastal: sealt
läks iga soovija koju maitsetai-
mekomplektiga, mida oma ak-
nalaual kasvatada.

Tantsutöötoas õpiti lahe-
damaid tantsuvõtteid, millele
teises töötoas sai rütmi juur-
de luua.

Kui ulmetöötoas joonista-
ti tuleviku Kiviõli, siis MTÜ
Ajalaegas tutvustasKiviõli mi-
nevikku. Lisaks sai pargis osa-
leda seiklusmängudes.

Päev lõppes JüriPootsma-
ni kontserdi ja ühise pikniku-
ga.

Ettevõtmisele pani õla alla
Euroopa sotsiaalfondtõrjutus-
riski noorte kaasamise ja töö-
hõive parandamise program-
mi kaudu.

Unistuste õunapuupargist valmis kümnemeetrine joonistus.

Teatritoas sai astuda kellegi teise kingadesse.

4 x MATTI ÄMÄRÄ

Maidla kooli töötoast sai aknalauale maitsetaimekasti.

Põnevaid tegevusi jätkus nii noortele kui ka emadele-isadele.
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JOOKS: Osalejad läbisid 10 kilomeetrit lämbes suveõhtus

Promenaadijooksu võitis üha
paremasse hoogu minev Aristov

Kohtla-Järve - Jõh-~

vi 10 km promenaadi-
jooksu läbis sel aastal
kõige kiiremini Dmitri
Aristov, kellelt polnud
põhjust võitu ära võt-
ta ka mitte selle tõttu,
et ta rajal eksides 600
meetrit vähem jooksis.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Kohtla-Järve endise surnu-
kuuri eest startinud jooks-
jaid ootas ees põrgulik kat-
sumus lämbes suveõhtus.
Tagant puhuv tuulaitas küll
kiiremini edasi liikuda, kuid
samas ei tulnud 25kraadises
leitsakus eestpoolt sugugi
ühtegi värsket õhuiili kop-
sudesse, mistõttu paljudel
osalejatel langes tempo ju-
ba kolmanda-neljanda kilo-
meetri järel.

Võitja jooksis
600 meetrit vähem

Stardist alates eraldu-
sid ülejäänud jooksjatest
kaks liidrit: kohtlajärvela-
ne Dmitri Aristov, kes oli
nädal varem võitnud Ra-
pla suurjooksu, ja tallinla-
ne Aleksandr Kulešov. Nen-
de edumaa kasvas pidevalt
ja Jõhvis raputas vahetult
enne Narva energiajooksu
üha paremasse vormi tõu-
sev Aristov raskusteta kan-
dadelt ka Kulešovi ja jõu-
dis pooleminutilise edumaa-
ga esimesena üle lõpujoone,
mis asus Jõhvi keskvälja-

kul kindral Tõnissoni ausam-
ba juures.

Päev hiljem täiendas Aris-
tov oma võitudekollektsiooni
Lääne-Virumaal toimunudSi-
muna-Laekvere jooksul. Jook-
suportaali Marathon100 and-
metel oli see Aristovil juba
11. rahvajooksu võit sel aas-
tal.

Kurioossel moel läbisid nii
Aristov kui Kulešov Kohtla-
Järve - Jõhvi promenaadi-
jooksul ülejäänud jooksjate-
ga võrreldes aga 600 meet-
rit vähem. Kui pärast Kuk-
ruse läbimist näitas suuna-
ja, et rada teeb kõrvalepõike
polaarmõisa juurde, siis juht-
rattur pani otse ja kaks liid-
rit tema järel. Aristovi või-

duaeg oli 33.44, Kulešovi tu-
lemus 34.10.

Et vahe kolmandana ja õi-
get rada jooksnud Andrei
Škubeliga oli siiski mäekõr-
gune ehk ülekuue minuti, ot-
sustasid kohtunikud jätta tu-
lemused jõusse, kuna sellisel
tasemel jooksjad läbinuksid
oma võistlustempos kuue mi-
nutiga 600 meetrit vähemalt
kolm korda. Škubelil oli aga
samuti õnnelik päev, sest just
tema saikõigi osalejate vahel
välja loositud 300 eurot väärt
vautšeri jalgratta ostmiseks.

Naistest oli ajaga 41.53 üle-
kaalukalt kiireim Hillevi Vel-
ba, kes edestas teiseks tulnud
Anna Kulešovat ligemale ka-
heksa minutiga.

Üle 120 osaleja
Kukruse polaarmõisa eest

teele lähetatud 5 km jooksus
oli meestest ajaga 18.51 pa-
rim Jaan Kostjukov ja nais-
test ajaga 22.05 Anna Lis.
Noorte 1 km jooksus olid pari-
mad Irina Stankevitš ja And-
res Kiisel.

Promenaadijooksu rada lä-
bivate omavalitsuste − Koht-
la-Järve, Toila ja Jõhvi võimu-
de mitteametlikus mõõduvõt-
mises läks esikoht sel aastal
Jõhvile, sest 10 km stardis oli
volikogu liige Teet Enok ja 5
km läbis abivallavanem Rii-
na Sooäär.

Kokku oli tänavusel pro-
menaadijooksul üle 120 osa-
leja.

Dmitri Aristov (paremal) ja Aleksandr Kulešov läbisid enamiku võistlusmaast koos. Distantsi
lõpuosas spurtis aga Aristov ja edestas lähimat konkurenti ligemale poole minutiga.

PEETER LILLEVÄLI

Kuulitõukaja Maksim
Mihhailov täitis samuti
noorte EMi normi

16aastane Kohtla-Jär-~

ve kuulitõukaja Maksim
Mihhailov püstitas 5kilo-
se kuuliga isikliku rekor-
di 17.83 ja pääseb juuli-
kuus Ungaris toimuvatele
U18 Euroopa meistrivõist-
lustele kergejõustikus.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Kergejõustikuklubi Atleetika
esindav Mihhailov parandas
31. mail Tallinnas toimunud
noorte heitjate seeriavõistlu-
sel isiklikku rekordit koguni
1,08 meetriga.

Tema treener Viktor Pred-
bannikov sõnas, et sellisel ta-
semel tulemus oli ta õpilasel
juba varem käe sees. "Tren-
nides oli ta korduvalt tõuga-
nud üle 17 ja korra isegi üle
18meetri. Nüüd lõpuks õnnes-
tus tal ka võistlusel teha selli-
ne tõuge, milleks ta võimeline
on. See oli temalt väga õnnes-
tunud sooritus," rääkis ta, li-
sades, et nüüd on tähtis haka-
ta tegema stabiilselt häid tõu-
keid võistlustel.

Treeneri sõnul on Mihhailov
näinud kõvasti vaeva tehnika
parandamisega. "Kuulitõuge
on kõrvalt vaadates lihtne ala.
Aga tegelikult sõltub hea tule-
mus ja võimete realiseerimi-
ne väga paljudest nüanssidest,
näiteks milline on küünarnuki
asend, milline jalgade töö ja
kuidas toimivad näpud tõuke
viimases faasis, kui kuul len-
du läheb. Ainuüksi toore jõu-
ga ei saavuta sel alal midagi,"
arutles Predbannikov ja tun-
nistas, et tänavusel sisehoo-
ajal jäi ta õpilasel loodetud tu-
lemus tegemata just seetõttu,
et jõutreeningutega pinguta-
ti pisut üle.

Predbannikovi andmetel
peaks Mihhailov äsjase tule-
musega olema Euroopa U18
kuulitõukajate seas tänavu-
se hooaja edetabelis üheksas.

"Tema eakaaslased tõukavad ju-
ba 19 ja ka 20 meetrit. Et nen-
dega konkureerida, oli viimane
aeg ka oma tulemustes järgmi-
ne arengusamm teha," ütles ta.
"Ma arvan, et ta on suuteline tä-
navu suvel oma äsjast rekordit
parandama."

Eesti U18 rekord on täp-
selt 20 meetrit. See püsib ala-
tes 2004. aastast Margus Hun-
di nimel, kes praegu teeb suu-
repärast profikarjääri Ameeri-
ka jalgpalliliigas NFL.

Treener loodab, et nii nagu
nüüd kuulitõukes suudab Mih-
hailov lähiajal tehakorraliku tu-
lemuse ka kettaheites, kus võist-
lustel on jäänud heited trennides
tehtust oluliselt lühemaks.

Lisaks Mihhailovile on Ida-
Viru noortest kergejõustiklas-
test EMi normi täitnud ka klu-
bi Visa 15aastane esindaja Pip-
pi-Lotta Enok, kes püstitas täna-
vu maikuus seitsmevõistluses
võimsa isikliku rekordi − 5079
punkti.

16aastanekuulitõukaja MaksimMihhailov parandas isiklikku rekordit rohkem kui meetriga. ERAKOGU

Jõhvist pärit Anna Maria
Orel püstitas Eesti rekordi
vasaraheites
Jõhvist pärit 21aastane Anna
Maria Orel püstitas eelmisel
nädalal Norra pealinnas Oslos
Eesti naiste vasaraheiterekor-
di 69,68 meetrit ja täitis ka au-
gustis Berliinis toimuvateEu-
roopa meistrivõistluste nor-
mi.

"Uus Eesti rekord ja norma-
tiiv Berliini EMiks! Aitäh kõi-
gile toetajatele, ma olen pisa-
rateni liigutatud!" teatas Orel
vahetult pärast suurt saavu-
tust sotsiaalmeedias.

Sel võistluses paistis Orel
silma ka stabiilsusega, sest
kõik kuus võistlusheidet ula-
tusid üle 68 meetri.

Senine Eesti rekord kuulus
samuti temale ja oli ligemale
meetri võrra kehvem. Euroo-
pa tänavuses edetabelis ker-
kis Orel äsjase rekordiga 13.
kohale.

Eelmisel aastal jõudis Orel
Poolas toimunud U23 Euroopa
meistrivõistlustel finaali, kuid
ei suutnud seal loodetud head
heidet teha.

Erikutsega pääses ta ka

Londonis toimunud täiskasva-
nute maailmameistrivõistluste-
le, kus sai tulemusega 67.37 kor-
ralikku 18.koha. (PR)

Anna Maria Orel heitis eelmisel
nädalal Norras Eesti uueks vasaraheiterekordiks 69.68.

ERAKOGU
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KULTUUR

KATLAKÜTJATE PÕLVKOND: Kirjanik Lembitu kogemused juura vallas kuluvad marjaks

Aivar Lembitul ilmus kaheteistkümnes romaan
Endisest prokurörist romaanikirjanikul Aivar Lembi-~

tul ilmus äsja romaan "Katlakütja, kelner ja operatiiv-
töötaja", mis on tal järjekorras juba kaheteistkümnes.

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Aivar Lembitu järjekorras ka-
heteistkümnenda, äsja poodi-
desse jõudnud romaani pealki-
ri võib väärtkirjandusehuvilis-
tele esimesel kuulmisel mee-
nutada JohnLe Carrè romaa-
ni "Plekksepp, rätsep, sõdurPahandused KGBga

nuhk".
Pahandused KGBga

"Leo esimene tagasivaade
oma elatud elule hõlmab aega
sünnist kuni tööleasumise ja
ülikooliõpingute lõpetamiseni:
aastal 1988 enne NSVLiidu la-
gunemiseni viinud sündmusi.

Sinna kuuluvad ümbritseva
maailma tundmaõppimine, sel-
lega kohanemise katsed, esile-
kerkivate takistuste läbimine,
püüded oma koha, õnne ja õig-
luse leidmisele.

Osaliselt isiklikele mäles-
tustele tuginev romaan ajast,
kui personali nimetati kaad-
riks, Ida-Saksamaal sõitsid
ringi Trabandid, ebakindlad
elemendid suunati õppima
kaugõppesse ja Tartu ülikool
oli veel riiklik," kõlab romaani
"Katlakütja, kelner ja opera-
tiivtöötaja" tutvustus raamatu
tagaküljel.

Lembit ise nimetabpika ni-

mega raamatut ühe inimese
kujunemisromaaniks. "See ro-
maan lõpeb peategelase töö-
leasumisega, kui ülikool on
lõpetatud − kaugõppes, nagu
ka minul omal ajal. Võib-olla
saab raamat ka järje. Romaa-
nist saabaimu õhustikust, kus
ma ka ise sirgusin. Ka Leod
ei lasta Tartu ülikooli päeva-
sesse osakonda − nagu mindki
omal ajal ei lastud, sest KGB-
ga oli pahandusi. Kaugõppes
õppis palju neid, kes samal
ajal töötasid − õiguskaitse alal
või muudel aladel. Pealkirjas
mainitud tegelased saavad-
ki kokku TÜ ühiselamu ühes
toas. Tõuge romaaniks pärineb
reaalsest elust, aga sinna on li-
satudka mujalt kuuldud lugu-
sid. Ses mõttes pole tegu do-
kumentaalraamatuga, sest eri-
sugused lood on kokku sulata-
tud," räägib Lembit.

Lembitul endalgi oli nõuko-
gude repressiivorgani KGB-
ga samasugune kogemus, kui
üliõpilasmalevas lauldi "kaht-
laseid" laule ja heisati lipp,
mis meenutas Eesti oma. "Li-
puheiskajad said need laulud
minult ja kui neid üle kuulati,
tunnistasid nad selle üles. Kri-
minaalasja minu suhtes ei al-
gatatud, aga pidin mõned kor-
rad ülekuulamisel käima. Ise

said lipu heisanud poisid tin-
gimisi karistada," meenutab
Lembit ahistavat okupatsioo-
niaega ja seda, miks ka tema
ei saanud päevases õppes osa-
leda.
Tänapäeva nõiajaht

Lembit ise pakub, et tema
seni viimane romaan meenu-
tab tema esikteost "Valestre".
"Valestre" kõneleb verisest
võidupühast Kaasikaia külas
Kohtla-Järve rajoonis aastal
1983: selle tagajärjel puhkes
Kohtla-Järvel tõsine rahvus-
liku vaenu puhang − tollalolid
rahvussuhted niigi väga pinge-
lised − ja vene rahvusest päti
enesekaitseks maha lasknud
meest ähvardas pikaajaline
vanglakaristus.

Kohtla-Järve rajooni leht
Leninlik Lipp nendest sünd-
mustest vaikis, küll kõnel-
di neist eestikeelses Ameeri-
ka Hääles. Lembit näeb kahe
romaani sarnasust täpsemalt
selles, et mõlemas püütakse
edasi anda nõukogude õhusti-
ku painet.

Lembitu eelmine, mullu il-
munud romaan kannab peal-
kirja "Posijad" ning see kõne-
leb sellest, kuidas innovatsioo-
niga tegelevaid inimesi võib
tabada nõiajaht − nagu omal
ajal represseeriti ENSVs Jo-
hannes Hinti − ja nad võivad
sattuda tuleriidale − ülekan-
tud tähenduses. "Lugesin Ju-
ri Lotmani artiklit sellest, kui-

das tehniline progress on ini-
mesi mõjutanud, et aidata üht
tüdrukut, kel oli vaja kirjutada
referaat. See artikkel tekitas
mitmeidmõtteid. Tänasel päe-
val muidugi hukatakse inime-
si rohkem internetis kui tule-
riidal," seletab Lembit, kuidas
ta "Posijateni" jõudis.

Selles romaanis kõneldak-
se teadlasest, kes avastab, et
võililledestsaab seerumit, mis
parandab mälu ja tõstab mõt-
lemisvõimet. Tagajärjena hei-
detakse ta välja arstide lii-
dust.Praegusest ajast meenu-
tab see näiteks tuntud sooda-
juhtumeid või homöopaatia-
keissi, kus kahel pool rinnet
on erisuguse maailmavaatega
inimesed.

Eelmainitud "Valestre" jä-
rel, mis ilmus 2008. aastal, on
Lembit stabiilselt igal aastal
uue romaaniga lugeja ette as-
tunud. Pärast esimest romaa-
ni on ilmavalgust näinud veel
"Rong", "Üks veri", "Viimased
luiged", "Umbes 1993", "Koprad
ja aednikud".

Lembitu kõige autobiograa-
filisem romaan on 2011. aas-
tal ilmunud"Viimased luiged",
mis räägib Mehisest, keda ta-
bab keskea alguses ravimatu
ja aeglaselt süvenev haigus.
"Viimastes luikedes" on topelt-
lõpp − lugeja võib ise valida,
kas eelistab karmi lõppu või
happy end´i.

Oma loomeprotsessist kõ-
neldes onLembit öelnud, et es-

malt valmib raamat meeltes.
2012. aasta sügisest on Lembi-
tul kirjutamiseks rohkem ae-
ga − hulgiskleroos sundis 1962.
aastal sündinudmehe enneae-
gu pensionile. Enne oli Lem-
bit ametis prokuratuurisüstee-
mi eri ametites, kaasa arvatud
Ida-Virumaa prokuratuuri ju-
hina.

Hiljuti oli Lembitul kohtu-

mine lugejatega Jõhvi kesk-
raamatukogus. Mees ise imes-
tab, et raamatukogude laenu-
tusnäitude järgi on tema loo-
ming kõige populaarsem hoo-
piski Läänemaal.

Romaan "Katlakütja, kelner
ja operatiivtöötaja" on saada-
val Apollo ja Rahva Raama-
tu kauplustes ning interneti-
poes.

Aivar Lembit põneva kriminaaltoimikuga 2013. aasta mais
Põhjaranniku toimetuses. MATTI KÄMÄRÄ
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"JÕHVI AKORDION": Rahvusvahelised kontaktid ja innustus jätkata

Jõhvi esimene akordionifestival
viis maa alla ja tõstis väärt pilli
mainet kõrgustesse

1.-3. juunini toimusid Jõhvi esimese akor-~

dionifestivali kontserdid ja meistriklassid, mil-
le esmane eesmärk oli populariseerida sel-
le vahva pilli rikkalikku kõla ja õppimise või-
malusi. Festivali käigus jõudis akordionikõla
maakonnale sümboolselt ka maa alla.

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Festivali "Jõhvi akordion"
avapäeval toimus Jõhvi
muusikakoolis professor
Aleksandr Dmitrievi semi-
nar "Štrihhid pillimängus,
palade päheõppimine sta-
biilseks mänguks esinemis-
tel" ning kontsert-vestlus,
kus musitseerisid ja vahen-
dasid oma kogemusi inter-
preeditegevusest Dmitrie-
vi õpilased.

"Aga miks mitte
akordionifestival?"

Samuti toimus 1. juunil
Jõhvi kontserdimaja kam-
mersaalis salongiõhtu "Rai-
mond Valgre ja tema kaas-
aegsed", kus musitseeris
Henn Rebane ja sõnalise
osa eest kandis hoolt Jüri
Aarma.

2. juunil treeniti Ale-
xanderi tehnikat, toimusid
meistriklassid, tutvuti kae-
vandusmuuseumiga, toi-
mus avalik kontsert "Helid
maa all", kus musitseerisid
nooredakordionistid Henri
Zibo ja Mikk Langeproon.
Samal päeval oli kontser-
dimaja kammersaalis veel
avalik kontsert "Virtuoos-
muusika − originaalteosed
ja seaded", kus astus üles
trio Šarm. Trio moodusta-
vad rahvusvaheliste kon-
kursside laureaadid Vladi-
mir Stupnikov, Artur Adr-

šin ja Arkadi Škvorov. 3. juu-
nil olid taas meistriklassid ja
leidis aset lõppkontsert suve-
koolist osavõtjatega.

Henn Rebane ütleb, et
Jõhvi akordionifestivali idee
sündis siis, kui ta sõitis Ees-
ti Kontserdi juhi Jüri Leite-
niga mullu detsembris Peter-
buri Jaani kirikusse kontser-
ti andma.
Peterburi puudutus

"Sõitsime Jõhvist mööda ja
meenutasime, et oleme mõle-
mad siit kandist pärit. Meenu-
tasime oma kooliaega − vasta-
valt Jõhvis jaKiviõlis, kus Jü-
ri koolis käis ja muusikaõpin-
guid alustas. Äkki Jüri sedas-
tas, et akordioni on liiga vähe
kuulda ja näha − et "pill pole
pildis". Ta küll kuuleb minust
ja paarist nooremast klaasi-
katähest, aga see on ka kõik,
ehkki Eesti muusikaakadee-
mias on akordioniosakond ju-
ba 20 aastat tegutsenud. Veel
teatakse Tiit Kallustet, Allan
Jakobit ja Jaak Lutsoja, aga
tegu on vanema põlve inter-
preetidega. Siis Jüri soovi-
taski käivitada rahvaid ühen-
dava ürituse − varem on üle-
eestilistel akordionikonkurs-
sidel silma paistnud just Ida-
Viru noored. Kuna paljud õpe-
tajad on venekeelsed, on suht-
lus olnud põgus. Nii sündiski
idee korraldada Jõhvi festi-
val," meenutab Rebane.

Rebase sõnul toimuvad
1994. aastal tema enda loodud

akordioniliidu eestvedamisel
igal aastal väiksemadkokku-
tulekud ja koolitused akordio-
niõpetajatele, aga need pole
leidnud piisavalt suurt kõla-
pinda.

"Sealsed õpetajad on tub-
lid, aga neil puudub selline
rahvusvaheline mõõde, na-
gu on Peterburikonservatoo-
riumi professoril Aleksandr
Dmitrievil. Dmitrievil on si-
de Eestiga juba 1980. aastate
teisest poolest ja sellest ajast
oleme sõbrad. Sain Dmitrie-
vi ja tema abikaasa nõusse,
et nad tulevad Jõhvi meistri-
klasse andma, et akordioni-
õpetajad ja -õpilased üle Ees-
ti võiksid seal osaleda. Leppi-
simekokku, et ühes võetakse
ka õpilased, kellest üks või-
tis mullu koguni neli rahvus-
vahelist akordionikonkurssi.
Nii kõrgetasemelisi akordio-
ninooripole Eestis varem esi-
nenud. Saime tohutu muusi-
kalise elamuse − milline täp-
sus ja musikaalsus! Paljud
meie akordioninoored said
neid kuulates innustust," rää-
gib Rebane.
Maa all ja taevas

22aastane akordionist ja
klassikatäht 2016 Mikk Lan-
geproon meenutab, etkui läks
2. klassis muusikakooli, küsi-
ti temalt katsetel, mis pilli ta
õppida soovib. "Oli palju pil-
le, mille vahel valida, oli pal-
jupuhkpille ja... üks akordion
seal laua peal. Kuna mu tädi
oli seda akordioni mänginud,
tundsin väikest äratundmis-
rõõmu. Tegin otsuse, mida hil-
jem pole kahetsenud."

Langeprooni meelest tu-
gevdas Jõhvi akordionifesti-
val tema rahvusvahelisi suh-
teid ja eriti hindab ta Dmitri-
evilt saadud nõuandeid.Noor-

mees õpib praegu vahetusüli-
õpilasena Grazis Austrias, aga
tema alma mater on Sibeliu-
se akadeemia Soomes. "Tulin
suvekursusele veidi ebaleva
hoiakuga, sest arvasin, et mi-
nu Saksa-Austria kool erineb
kõvasti sellest, mida otsib Pe-
terburi kool. Tegelikult leidsi-
me Peterburi professoriga vä-
ga hea ühise keele. Kuna Soo-
me kooli peetakse Peterburi-
Vene ja Saksa kooli vahepeal
seisvaks, oli huvitav neid võrNoormees, kes on varem

relda," ütleb Langeproon.
Noormees, kes on varem

üles astunud ka Jõhvi kont-
serdimajas ja Purtse linnu-
ses, hindab Jõhvi akordioni-
festivali raames saadud ko-
gemust mängida akordio-
ni almaakaevanduses. "Kae-
vanduskontsert oli omaette
elamus, sest sellist kontser-
ti polnud varem minu koge-
muspagasis. Esinemispaik oli
publikut nõnda täis, et mõ-
ned pidi koguni seistes kuu-
lama. Käigus oli küll külm ja
rõske ja pole väga tavaline
kiiver peas esineda. Veeso-
lin käikudes andis kontser-
dile omaette atmosfääri. Saa-
dud tagasiside oli vaid posi-
tiivne," meenutab noor akor-
dionist.

""Jõhvi akordioniga" sün-
dis Ida-Virumaal uus tradit-
sioon, mis läheb korda palju-
dele inimestele. Akordion on
nii laiakasutusega pill, et sel-
lega saab tehamuusikat küla-
simmanist tänapäevase süva-
muusikani, džässist ja folgist
sümfooniani. Meie seekord-
sed kontserdid olid südamli-
kud ja virtuoossed − Raimond
Valgrest Mozarti "Väikese öö-
muusikani"," ütleb Eesti Kont-
serdi poolne akordionifesti-
vali produtsent Heili Vaus-
Tamm.

Mikk Langeproon ja Henri Zibo kontserdil "Helid maa all" endise Kohtla kaevanduse allmaakäigus improviseeritud saalis esinemas.EESTI KONTSERT

Henn Rebane: huvi
akordioni vastu on
inimeste südames olemas

Jõhvi esimene akordionifestival poleks ilmaval-~

gust näinud, kui aastal 1952 poleks Kohtla-Jär-
vel sündinud üks Eesti tuntumaid akordionimängi-
jaid ja -pedagooge Henn Rebane. Põhjarannik uu-
ris tema käest, mis imepill see akordion ikkagi on.

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Mis võib olla põhjus, et
akordion pole liiga populaar-
ne pill?

Akordion ei ole populaarne,
sest on tulnud nutitelefonid ja
lastel pole aega muuga tegel-
da. Klaverit on lihtsam mängi-
da − istud sinna taha ja mängid
− ja klaverist ikka räägitakse
ning ta kõlab eri kontekstis.
Akordioni kuuleme uutes an-
samblites võrdlemisi vähe, te-
da eikajasta televisioon ja raa-
dios eikuule teda peaaegu üld-
se. Viga oleks nüüd vaja pa-
randada jakuidas sa seda mui-
du teedkui tähelepanu pälviva
üritusekaudu?! Huvi akordio-
ni vastu on tegelikult inimeste
südames olemas.

Küsisite enne intervjuud
minult retooriliselt, keda ma
tean tänapäeva akordionisti-
dest, ja ma nimetasin lisaks
teile endale veel Tiit Kallus-
tet. Nüüd meenub, et tunnen
isiklikult ka paari naaberriiki-
deakordionisti:Ksenia Sidoro-
vat jaKimmo Pohjoneni.

Ksenia on suurepärane
akordionimängija. Kimmo on
suurepärane sõumees, kelle
paberid on minu teada siiani
Sibeliuse akadeemias, aga ta
on palju kaugemale jõudnud
kui mitmedakadeemilisedku-
jud. Just tehnilistevidinate ja
süntesaatoriga on ta publiku
südame võitnud ning ta on ka
oma lugude autor. Tema muu-
sika tuleb küll akordionikuju-
lisest elektroonilisest aparaa-
dist, aga kas saab öelda, et ta
aitab akordioni populariseeri-
da... Vahest ikka saab, aga see
pole see, mis on päris akor-
dion.

Olete üks tuntumaidIda-Vi-
ru päritolu muusikuid. Palun
rääkige endast lähemalt.

Sündisin Kohtla-Järve sün-
nitusmajas, kus enamik sel-
le kandi inimesi on sündinud.

Vahepeal elas pere ka Sompas.
1961. aastal astusin Jõhvi laste-
muusikakooli ja seal oli mul to-
re. Õppisin vene õpetaja Boriss
Russetski käe all, keda tema elu
lõpuni suurest austusest teieta-
sin. 1968 astusin Tallinna muusi-
kakooli, mis kannab praegu Ge-
org Otsa nime. Õpinguid jätka-
sin konservatooriumis, kus õp-
pisin hoopis koorijuhtimist −
Harald Uibo juures. Huvitav on
fakt, et riigieksami erialapilliks
kauplesin tükk aega Viktor Gur-
jevi käest akordioni ja see õn-
nestus. Riigieksamit kuulasid
muide Bruno Lukk, Laine Mets,
Virve Lippus − tollased Eesti
kõige kuulsamad klaveriõpeta-
jad, kes hindasid mind siiski lõ-
puks "viiega".

Lisaks interpreedi tööle olen
praegu akordionipedagoog Viim-
si muusikakoolis, aga sama ame-
tit olen pidanud Soomes Kesk-
Pohjanmaa konservatooriumis,
Viljandi kultuurikolledžis ja Ge-
org Otsa nimelises Tallinna muu-
sikakoolis. Olen olnud saatejuht
ja toimetaja Kuku raadios, Vi-
kerraadios ja Klassikaraadios.

Mis imepill see akordion ik-
kagi on?

Akordion saab peagi 200aasta-
seks. Tegu on stereopilliga − ka-
he käega peab mängima. Akor-
dion on kujunenud pilliks, mil-
lel pole probleemi muusikavali-
kuga. Akordioni kuuleme kont-
serdisaalis ja kuuleme mitme-
sugustes koosseisudes − loomu-
likult ka soolopillina. Pole muu-
sikastiili, kuhu akordioni kõla ei
sobiks. Eriti tore on kuulda akor-
dioni mitmetesPrantsuse ja Ve-
ne filmides, kus see pill just nuk-
rate kaadrite taustaks kõlab. Iga
pilliga ei saa kurba kõla tekitada− akordion kõnetab tundehetke-
delkõvasti. Kui akordionile lisa-
da elektroonikat − rääkisime ju-
ba Kimmo Pohjonenist −, võime
sellega kas või heavy metal'it või
punki mängida. Näiteks kuul-
sa ansambli Vennaskond reper-
tuaaris on akordion olnud asen-
damatu.

Henn Rebane: "Pole muusikastiili, kuhu akordioni kõla ei sobiks.
Eriti tore on kuulda akordioni mitmetes Prantsuse ja Vene filmides,kus see pill justnukrate kaadrite taustakskõlab. Iga pilliga
ei saa kurba kõla tekitada − akordion kõnetab tundehetkedel
kõvasti."

PEETER LILLEVÄLI
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// info@kaebusabi.ee ■ io/oe/2oi8
LAHENDAB KÕIKI PROBLEEME!

Kirjuta julgesti. Meie tegevusvaldkonda kuuluvad võlanõuded (raha kätte saamine), laimuga
võitlemine (selle lõpetamine), kohtuhagid (nende koostamine), igasugune lepitamine (oma
kliendi kasuks), kokkulepete saamine, lepingud, minimeerimaks võimalikke riske kaväljaspool
ELi. Tegeleme igasuguste segaste olukordadega, mis vajavad
klaarimist, nagu põhjendamatud nõuded sinu vastu jne.

KAEBUSABI KUI TEENUS ON LOODUD
EBAÕIGLUSE ALL KANNATANUTELE
NENDE AITAMISEKS NING KAITSEKS.

AITAME OMA KLIENTIDEL LAHENDADA
OLUKORDI, MIS NEILE MORAALSELT

ÜLE JÕU KÄIVAD VÕI MILLEGA
TOIMETULEKUKS NEIL NAPIB

RESSURSSE, ENERGIAT, AEGA,
SIDEMEID VÕI TEADMISI.

Sillamäe
Kultuurikeskus

• •

FE
since 2004

No Problem
I J

Reklaamida tasub meediakanalites, millel on palju lugejaid!

15:00 Rahvusooper Estonia Poistekoor
dirigent Hirvo Surva

- i More Drive, Otsakooli bänd,
Narva Jazz Bänd

KIRDE-EESTIPÄEVALEHT • WWW.POHJ

PÕHJARANNIK
jagades Ida-Virumaa rõõme ja muresid...

Meil on kokku
88 000 lugejat!

Põhjaranniku/Severnoje Poberežje paberlehtedel on 54 000 lugejat
Põhjaranniku/Severnoje Poberežje veebil on 34 000 lugejat

Allikas: Eesti lugejauuring 2017, II poolaasta, uuringufirma Faktum

Sobiva reklaamiplaani koostamisel
on abiks Põhjaranniku reklaamiosakond.

Vaba sissepääs =—3 jn f

Võtke meiega ühendust: reklaam@pohjarannik.ee, tel 335 4450.

L Põhjarannik on Eesti ühe suurema maakonna Ida-Virumaa päevaleht.
Ida-Virumaal elas 2018. aasta alguses üle 140 000 inimese.
Ida-Virumaa oli 2017. aastal üks kiirema palgakasvugamaakondi Eestis.
Ida-Virumaa keskmine brutopalk2017. aasta IV kvartalis oli 1043 eurot.

19:00 etv+esitleb:
Alika Milova & Vladislav Odintsov

Kristina Kovalyova
(Peterburi)
Jam session

Piletid 5 € müügil Kultuurikeskuse kassas

Kui sul on lõpetamata
kesk- või põhikooliharidus,
kui sa töötad või mõnel muul
põhjusel ei saa päevakoolis käia,
siis Kohtla-Järve Täiskasvanute
Gümnaasium (endine õhtukool) OOTAB SIND

Gümnaasiumi lõpetajatel on õigus jätkata õpinguid
nii Eesti kui ka välismaa ülikoolides.

Põhikooli võetakse vastu alates 17. eluaastast,
gümnaasiumisse vastuvõtul pole vanusepiiranguid.

Lisainfo tgjE^EMSalŽaiiŽŽ^w^iaTwetkg.edu.ee.

TAKSO
Kohtla-Järve

jõhvi
Tel 53851171

Swed ba nk

HOONETE SOOJUSTAMINE

uunu'imntfii
Konsultatsioon ja

objektiga tutvumine

IASIIIA!
OÜ Puistemees,

ken@puistemees.ee,
tel +372 501 6689,

etV •> /K

Kingsepatöökoda
-jalanõude ja nahktoodete remont
-jalatsite venitamine

a võtmete valmistamine
Kaubanduskeskus Tsentraal

0.korrus (maalune parkla)
Keskväljak 4 Jõhvi, Maleva 29 Kohtla-Uärve,

tel 58469494

y

-r* +REPO bySORBES

AS Repo Vabrikud
OSTAB

3 m küttepuid
Tomas Kivestu, tel 504 2598,

tomas.kivestu@sorbesgroup.com,
aadress Maidla tee 7, Püssi, Ida-Virumaa.

Welcome on board! www.sorbesgroup.com

www.pijistemees.ee
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y Kohtumiseni S Silmarõõmu Silmasalongis
Keskväljak 7 Promenaadikeskuses Jõhvis!

Lisainformatsioon ja registreerimine arsti vastuvõtule
telefonil 638 0003 või meie kodulehel www.silmaroom.ee


	Põhjarannik no. 104 05.06.2018
	Untitled
	UUDISED
	Jõhvi ühistute juhid asusid vallavalitsuse kaitsele
	Narva pidas suurt kultuuripidu
	Narva päevade keskseks ürituseks oli rongkäik läbi linna, kus umbes kilomeetri pikkune õpilastest, kultuurikollektiivide liikmetest ja lihtsalt soovijatest koosnev kolonn suundus Peetri platsile. ILJA SMIRNOV

	Iisaku postimajast võiks saada Alutaguse uus vallamaja
	Iisaku postimajas tegutses algusaastatel ka ühistupank ja nõukogude ajal oli seal hoiukassa, päris tükk aega ka Eesti Telefon. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV
	Untitled

	PÄEVA PILT
	ERIK GAMZEJEV

	ILM JÕHVIS
	PROGNOOSITAV PALGAKASV JÄÄB VIIE-KUUE PROTSENDI PIIRESSE
	Üksnes toetuse nimel jäätmejaamu rajama ei hakata
	2007. aasta detsembris avati Kohtla-Järve linna ja tollase Kohtla valla ühine ohtlike jäätmete kogumispunkt. Nüüd tahab Toila vallavalitsus selle jäätmejaamaks laiendada, et seal kõiki jäätmeid ära saaks anda. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV
	Untitled

	Iisakusse tuleb uus mänguväljak
	UUT LIIVAKARJÄÄRI POLE VAJA
	RÕDUPÕLENGU TÕTTU EVAKUEERITI KORTERMAJA ELANIKUD
	MÖÖBLI PÕLETAJALE KUTSUTI POLITSEI
	POLITSEI

	ARVAMUS
	Riigi regionaalpoliitika mälestussambad
	ÜKS KÜSIMUS
	Untitled

	Provintsidesse usu kuulutamise minister
	Untitled

	PÄEVA LAUSE
	LEHED EILE

	UUDISED
	Ettevõtja nõuab Kohtla-Järvelt hüvitist
	See Ahtme maantee 27a asuv kinnistu piirneb kitsa teega. Krundi omanik Baltic Midline on siia paigaldanud peatumist keelava liiklusmärgi. PEETER LILLEVÄLI


	REPORTAAŽ
	Näidislahingus naeratab võiduõnn kordamööda
	Narva-Jõesuu kuursaali lähedasel platsil oli lahing hästi vaadeldav. 4 x MATTI KÄMÄRÄ
	Pärast lahingut tekkis kuulipilduja taha huviliste järjekord.
	Lisaks näidislahingule ilmestas sõjamuuseumi sünnipäevapidu mootorrataste näitus, mille pani püsti Narva-Jõesuu vanamootorrattaklubi Classic Riders.
	REIMO LEOL Õnneks saadakse järjest rohkem aru, et sõda oli üle 70 aasta tagasi.
	Punaarmeelaste võidutahe jäi selles lahingus peale

	Sõjamuuseum kasvab
	Ivika Maidre. MATTI KÄMÄRÄ


	FESTIVAL
	"Loomefest" tõi õunapuupargi tegevusi täis
	Untitled
	Unistuste õunapuupargist valmis kümnemeetrine joonistus. Teatritoas sai astuda kellegi teise kingadesse.
	4 x MATTI ÄMÄRÄ
	Maidla kooli töötoast sai aknalauale maitsetaimekasti. Põnevaid tegevusi jätkus nii noortele kui ka emadele-isadele.


	SPORT/MIKSER
	Promenaadijooksu võitis üha paremasse hoogu minev Aristov
	Dmitri Aristov (paremal) ja Aleksandr Kulešov läbisid enamiku võistlusmaast koos. Distantsi lõpuosas spurtis aga Aristov ja edestas lähimat konkurenti ligemale poole minutiga. PEETER LILLEVÄLI

	Kuulitõukaja Maksim Mihhailov täitis samuti noorte EMi normi
	16aastane kuulitõukaja Maksim Mihhailov parandas isiklikku rekordit rohkem kui meetriga. ERAKOGU

	Jõhvist pärit Anna Maria Orel püstitas Eesti rekordi vasaraheites
	Anna Maria Orel heitis eelmisel nädalal Norras Eesti uueks vasaraheite rekordiks 69.68. ERAKOGU


	KULTUUR
	Aivar Lembitul ilmus kaheteistkümnes romaan
	Aivar Lembit põneva kriminaaltoimikuga 2013. aasta mais Põhjaranniku toimetuses. MATTI KÄMÄRÄ

	Jõhvi esimene akordionifestival viis maa alla ja tõstis väärt pilli mainet kõrgustesse
	Mikk Langeproon ja Henri Zibo kontserdil "Helid maa all" endise Kohtla kaevanduse allmaakäigus improviseeritud saalis esinemas. EESTI KONTSERT

	Henn Rebane: huvi akordioni vastu on inimeste südames olemas
	Henn Rebane: "Pole muusikastiili, kuhu akordioni kõla ei sobiks. Eriti tore on kuulda akordioni mitmetes Prantsuse ja Vene filmides, kus see pill just nukrate kaadrite taustaks kõlab. Iga pilliga ei saa kurba kõla tekitada − akordion kõnetab tundehetkedel kõvasti." PEETER LILLEVÄLI


	Section
	Adv. 1 Page 1
	Adv. 2 Page 5
	Adv. 3 Page 6
	Adv. 4 Page 9
	Adv. 5 Page 9
	Adv. 0 Page 9
	Adv. 0 Page 9
	Adv. 6 Page 11


	Kuulutused
	Adv. 1 Page 1
	Adv. 2 Page 5
	Adv. 3 Page 6
	Adv. 4 Page 9
	Adv. 5 Page 9
	Adv. 6 Page 11

	Pildid
	Untitled
	Narva päevade keskseks ürituseks oli rongkäik läbi linna, kus umbes kilomeetri pikkune õpilastest, kultuurikollektiivide liikmetest ja lihtsalt soovijatest koosnev kolonn suundus Peetri platsile. ILJA SMIRNOV
	Iisaku postimajas tegutses algusaastatel ka ühistupank ja nõukogude ajal oli seal hoiukassa, päris tükk aega ka Eesti Telefon. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV
	Untitled
	ERIK GAMZEJEV
	2007. aasta detsembris avati Kohtla-Järve linna ja tollase Kohtla valla ühine ohtlike jäätmete kogumispunkt. Nüüd tahab Toila vallavalitsus selle jäätmejaamaks laiendada, et seal kõiki jäätmeid ära saaks anda. PEETER LILLEVÄLI/ARHIIV
	Untitled
	Untitled
	Untitled
	See Ahtme maantee 27a asuv kinnistu piirneb kitsa teega. Krundi omanik Baltic Midline on siia paigaldanud peatumist keelava liiklusmärgi. PEETER LILLEVÄLI
	Narva-Jõesuu kuursaali lähedasel platsil oli lahing hästi vaadeldav. 4 x MATTI KÄMÄRÄ
	Pärast lahingut tekkis kuulipilduja taha huviliste järjekord.
	Lisaks näidislahingule ilmestas sõjamuuseumi sünnipäevapidu mootorrataste näitus, mille pani püsti Narva-Jõesuu vanamootorrattaklubi Classic Riders.
	REIMO LEOL Õnneks saadakse järjest rohkem aru, et sõda oli üle 70 aasta tagasi.
	Punaarmeelaste võidutahe jäi selles lahingus peale
	Ivika Maidre. MATTI KÄMÄRÄ
	Untitled
	Unistuste õunapuupargist valmis kümnemeetrine joonistus. Teatritoas sai astuda kellegi teise kingadesse.
	4 x MATTI ÄMÄRÄ
	Maidla kooli töötoast sai aknalauale maitsetaimekasti. Põnevaid tegevusi jätkus nii noortele kui ka emadele-isadele.
	Dmitri Aristov (paremal) ja Aleksandr Kulešov läbisid enamiku võistlusmaast koos. Distantsi lõpuosas spurtis aga Aristov ja edestas lähimat konkurenti ligemale poole minutiga. PEETER LILLEVÄLI
	16aastane kuulitõukaja Maksim Mihhailov parandas isiklikku rekordit rohkem kui meetriga. ERAKOGU
	Anna Maria Orel heitis eelmisel nädalal Norras Eesti uueks vasaraheite rekordiks 69.68. ERAKOGU
	Aivar Lembit põneva kriminaaltoimikuga 2013. aasta mais Põhjaranniku toimetuses. MATTI KÄMÄRÄ
	Mikk Langeproon ja Henri Zibo kontserdil "Helid maa all" endise Kohtla kaevanduse allmaakäigus improviseeritud saalis esinemas. EESTI KONTSERT
	Henn Rebane: "Pole muusikastiili, kuhu akordioni kõla ei sobiks. Eriti tore on kuulda akordioni mitmetes Prantsuse ja Vene filmides, kus see pill just nukrate kaadrite taustaks kõlab. Iga pilliga ei saa kurba kõla tekitada − akordion kõnetab tundehetkedel kõvasti." PEETER LILLEVÄLI
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